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Αθήνα, σήµερα στις 26 Ιουνίου 2015, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΛΕΞΙΟΥ ΜΗΤΡΟΠΟΥ-
ΛΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην ανάγνωση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ

Παρακαλείται ο Γραµµατέας της Βουλής κ. Ζήσης Ζάννας να
αναγνώσει τις αναφορές προς το Σώµα. 

Παρακαλώ, κύριε Ζάννα, αρχίστε. 
ΖΗΣΗΣ ΖΑΝΝΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Συµεών Μπαλλής καταθέτει ανα-

φορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών, µε την οποία το Περιφε-
ρειακό Τµήµα Μαγνησίας του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος
(ΤΕΕ) αιτείται την άµεση τροποποίηση του προεδρικού διατάγ-
µατος 111/2014 που αφορά τη δηµόσια περιουσία και την επα-
ναφορά της λειτουργίας των αυτόνοµων οργανικών µονάδων σε
κάθε νοµό, µε πλήρη λειτουργία ως αυτοτελή τµήµατα µε προ-
ϊστάµενο, κατάλληλη στελέχωση και εξοπλισµό και µε τις αρµο-
διότητες που είχαν οι πρώην κτηµατικές υπηρεσίες. 

Ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Χουσεΐν Ζεϊµπέκ καταθέτει ως
αναφορά προς το Υπουργείο Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης την επιστολή του Δηµάρχου Μύκης
της Ξάνθης, στην οποία περιγράφει το πρόβληµα περάτωσης
του προγράµµατος κοινωφελούς εργασίας, καθώς το 90% των
επιτυχόντων του προγράµµατος δεν διαθέτει το κριτήριο του
απολυτηρίου γυµνασίου, µε αποτέλεσµα οι επιτυχόντες άνεργοι
της περιοχής να µην πληρούν τις προϋποθέσεις για τις θέσεις
εργασίας ειδικότητας υποχρεωτικής εκπαίδευσης (ΥΕ) γενικών
καθηκόντων σε µια περίοδο που το πρόγραµµα αυτό αποτελεί
µοναδική ευκαιρία ορισµένης απασχόλησης.

Οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ κ.κ. Νικόλαος Συρµαλένιος, Αντώ-
νιος Συρίγος και Νικόλαος Μανιός κατέθεσαν αναφορά προς το
Υπουργείο Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού, µε
την οποία ο Δήµος Πάρου αιτείται τη δροµολόγηση του «SEA
JET» 2 στο νησί της Πάρου, προκειµένου να αποτραπεί ο διαχω-
ρισµός των γραµµών µεταξύ ανατολικών και δυτικών Κυκλάδων
και να ενισχυθεί η ενδοκυκλαδική επικοινωνία µε τα νησιά που
έχουν διεθνή αεροδρόµια αλλά και µε τα υπόλοιπα νησιά. 

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεώργιος Βλάχος κα-
ταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Παραγωγικής Ανασυγκρό-
τησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε την οποία ο Δήµαρχος

Μεγαρέων διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση στην αποκατά-
σταση του χώρου ανεξέλεγκτης διάθεσης αποβλήτων (ΧΑΔΑ)
Μεγαρέων και την επιβολή προστίµου από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. 

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μάριος Σαλµάς κατα-
θέτει αναφορά προς τα Υπουργεία Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυ-
τιλίας και Τουρισµού και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκ-
ρότησης, µε την οποία οι πρόεδροι των τοπικών κοινοτήτων της
Δηµοτικής Ενότητας (ΔΕ) Παρακαµπυλίων του Δήµου Αγρινίου
εκφράζουν την ανησυχία τους για την πρόοδο των κατασκευα-
στικών εργασιών κατά µήκος της εθνικής οδού (ΕΟ) Αγρινίου-
Καρπενησίου. 

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τασού-
λας καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε την οποία
τέσσερις συλλογικοί φορείς και εκατόν εννέα κάτοικοι της τοπι-
κής κοινότητας Μαρµάρων του Δήµου Ιωαννιτών αιτούνται την
ακύρωση της µε αριθµό πρωτοκόλλου 19883/650/5-5-2015 από-
φασης του Γενικού Γραµµατέα Αποκεντρωµένης Διοίκησης Ηπεί-
ρου-Δυτικής Μακεδονίας µε θέµα «Τροποποίηση της υπ’ αριθµόν
11160/4-11-2010 απόφασης του Νοµάρχη Ιωαννίνων, που αφορά
τη λειτουργία φωτοβολταϊκού πάρκου ισχύος 149,76 KW, που
είναι εγκατεστηµένο στη θέση «Γκαµήλα-Φτέρη» της τοπικής κοι-
νότητας Μαρµάρων του Δήµου Ιωαννιτών, ως προς την εγκατά-
σταση στο ίδιο γήπεδο Μονάδας Παραγωγής Βιοαερίου από
Στερεά Βιοµάζα προς Παραγωγή Ηλεκτρικής Ενέργειας (ΑΠΕ),
εγκατεστηµένης ισχύος 100 KW της εταιρείας «ΒΟΛΤΕΡ Α.Ε.»».

Ο Βουλευτής του Ποταµιού κ. Σπύρος Δανέλλης καταθέτει
αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας
και Τουρισµού, µε την οποία η Οµοσπονδία Κωφών Ελλάδος πα-
ραθέτει πρόταση για την απόδοση του Κώδικα Οδικής Κυκλοφο-
ρίας στην ελληνική νοηµατική γλώσσα και τη διανοµή του σε
ηλεκτρονική µορφή σε όλους τους κωφούς και βαρήκοους πολί-
τες της χώρας.

Οι Βουλευτές του ΚΚΕ κκ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος και
Νικόλαος Μωραΐτης κατέθεσαν αναφορά προς το Υπουργείο Οι-
κονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού, µε την οποία ο
Δήµαρχος Πατρέων επισηµαίνει την ανάγκη ολοκλήρωσης των
εργασιών ανακατασκευής του παλαιού κτηρίου του 16ου Δηµοτι-
κού Σχολείου Πάτρας κατά τους καλοκαιρινούς µήνες και αιτείται
τη συνέχιση της χρηµατοδότησής του.

Ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµήτριος Καµµέ-
νος καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Πολιτισµού, Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, µε την οποία οι αθλήτριες της οµάδας
πετοσφαίρησης του Αθλητικού Οµίλου Σαρωνικού Αίγινας δια-
µαρτύρονται για τις συνθήκες προπόνησής τους και επισηµαί-
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νουν την ανάγκη διερεύνησης της δυνατότητας χρηµατοδότησης
για την κατασκευή ενός κλειστού γηπέδου µπάσκετ και βόλεϊ στο
νησί.

Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου καταθέτει
αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών και Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σύµφωνα µε την
οποία το Συνδικάτο Εργαζοµένων ΕΚΒΑΑ (πρώην ΙΓΜΕ), καταγ-
γέλλει τις διατάξεις του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονο-
µικών: «Δαπάνες µετακινούµενων εντός και εκτός επικράτειας»
το οποίο αφορά µισθολογικά θέµατα και το καθεστώς αποζηµίω-
σης των οδοιπορικών του µετακινούµενου προσωπικού του και
αιτείται την απόσυρσή του.

Ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Συµεών Μπαλλής καταθέτει ανα-
φορά προς το Υπουργείο Υγείας, µε την οποία η Ελληνική Εται-
ρεία Νόσου Αλτσχάιµερ και Συγγενών Διαταραχών Βόλου επιση-
µαίνει τη δυσµενή κατάσταση στην οποία έχει περιέλθει η µο-
νάδα, λόγω της υποχρηµατοδότησής της.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τασού-
λας καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών, µε την
οποία το Δηµοτικού Συµβούλιο του Δήµου Ιωαννιτών αιτείται τη
µείωση των αντικειµενικών αξιών των ακινήτων στη γεωγραφική
περιοχή του εν λόγω δήµου.

Η Βουλευτής του Ποταµιού κ. Αικατερίνη Μάρκου καταθέτει
ως αναφορά προς το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας την επιστολή
της Ένωσης Στρατιωτικών Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας,
σχετικά µε τη δυνατότητα διατήρησης των κατοικίδιων ζώων σε
στρατιωτικά οικήµατα.

Ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµήτριος Καµµέ-
νος καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µε την οποία το
Συνδικάτο Εργατοϋπαλλήλων Αττικής και Ναυπηγικής Βιοµηχα-
νίας Ελλάδας καταγγέλλει την αρνητική τοποθέτηση του εκπρο-
σώπου του Υπουργείου Εργασίας και Προέδρου της Μικτής
Επιτροπής Ελέγχου στη διεξαγωγή ελέγχου για την τήρηση των
µέτρων υγιεινής και ασφάλειας στο ναυπηγείο «ΣΠΑΝΟΠΟΥ-
ΛΟΥ» στη Σαλαµίνα.

Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου καταθέτει
αναφορά προς το Υπουργείο Υγείας και Οικονοµικών, µε την
οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Ηρακλείου προειδοποιεί για
τους κινδύνους που εγκυµονεί για τη δηµόσια υγεία η διάθεση
των µη υποχρεωτικώς συνταγογραφούµενων φαρµάκων (ΜΥ-
ΣΥΦΑ) από τα σουπερµάρκετ.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τασού-
λας καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών, µε την
οποία ο Δήµαρχος Κόνιτσας αιτείται τη µείωση των αντικειµενι-
κών αξιών των ακινήτων στη γεωγραφική περιοχή του Δήµου Κό-
νιτσας.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανάσιος Μπούρας
καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείου Εσωτερικών και Διοικη-
τικής Ανασυγκρότησης, µε την οποία ο Δήµαρχος Μεγαρέων δια-
µαρτύρεται για την καθυστέρηση στην αποκατάσταση των
χώρου ανεξέλεγκτης διάθεσης αποβλήτων (ΧΑΔΑ) Μεγαρέων και
την επιβολή προστίµου από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασίλειος Κόκκα-
λης καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Υγείας, µε την οποία
ο Ιατρικός Σύλλογος Μαγνησίας επισηµαίνει τα προβλήµατα που
αντιµετωπίζει ο ιατρικός κλάδος στην περιοχή της Μαγνησίας και
γενικά σε όλη την επικράτεια.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης Ανδριανός κα-
ταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, µε την οποία το Σωµατείο Πυροσβεστών Αρ-
γολίδος και Αρκαδίας αιτείται την ένταξη στον πίνακα των επιλα-
χόντων πυροσβεστών και των εκατό συµβασιούχων πυροσβε-
στών που προσλήφθηκαν για πρώτη φορά το 2009.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανάσιος Μπούρας
καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Πολιτισµού, Παιδείας και
Θρησκευµάτων έγγραφο του Δηµάρχου Ασπροπύργου που αφο-
ρά την κατάργηση των ειδικοτήτων των Επαγγελµατικών Σχολών
(ΕΠΑΣ) Ασπροπύργου και αιτείται την ίδρυση απογευµατινού ή
εσπερινού επαγγελµατικού λυκείου (ΕΠΑΛ) στον Ασπρόπυργο
κατεπειγόντως, δεδοµένου ότι ο Ασπρόπυργος κατοικείται από

περισσότερους από είκοσι χιλιάδες νεοπρόσφυγες, οµογενείς
από την πρώην Σοβιετική Ένωση, που στρέφονται σχεδόν απο-
κλειστικά στην τεχνική εκπαίδευση.

Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου καταθέτει
αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών και Πολιτισµού, Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, µε την οποία ο Σύλλογος Ιδιοκτητών
Κέντρων Ξένων Γλωσσών «PALSO» του Νοµού Ηρακλείου δια-
µαρτύρεται για την απαίτηση προσκόµισης ενηµεροτήτων µόνον
από τα ιδιωτικά εκπαιδευτήρια κατά τη διαδικασία επικαιροποί-
ησης των αδειών λειτουργίας των κέντρων ξένων γλωσσών.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης Ανδριανός κα-
ταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών, µε την οποία
ο Εµπορικός Σύλλογος Άργους αιτείται τη δυνατότητα κατάργη-
σης του προστίµου στις εκπρόθεσµες ενδοκοινοτικές συναλλα-
γές.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθέριος Αυγενάκης
καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών και Υγείας,
µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Ηρακλείου προειδο-
ποιεί σχετικά µε τους κινδύνους που εγκυµονεί για τη δηµόσια
υγεία η διάθεση των µη υποχρεωτικών συνταγογραφούµενων
φαρµάκων (ΜΥΣΥΦΑ) από τα σουπερµάρκετ.

Η Βουλευτής του Ποταµιού κ. Αικατερίνη Μάρκου καταθέτει
αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας
και Τουρισµού, µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού Σώ-
µατος Κεντρικής Μακεδονίας παραθέτει προτάσεις και διεκδική-
σεις της, θέτοντας σοβαρά ζητήµατα υποστελέχωσης και
ανεπάρκειας οργανικών θέσεων στις υπηρεσίες Λιµενικού Σώµα-
τος, ελλείψεις υποδοµών, καθώς και θέµατα που αφορούν στην
υπηρεσιακή κατάσταση των λιµενικών.

Ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασίλειος Κόκκα-
λης καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών, σύµ-
φωνα µε την οποία το Περιφερειακό Τµήµα Μαγνησίας του
Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος επισηµαίνει τις δυσλειτουργίες
και τα προβλήµατα από την εφαρµογή του π.δ. 111/2014 σε θέ-
µατα αρµοδιότητας Γενικής Διεύθυνσης Δηµόσιας Περιουσίας
και Κοινωφελών Περιουσιών της Γενικής Γραµµατείας Δηµόσιας
Περιουσίας.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστος Μπουκώρος
καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Οικονοµικών, µε την
οποία η Ελληνική Εταιρεία Νόσου Αλτσχάιµερ και Συγγενών Δια-
ταραχών Βόλου επισηµαίνει τη δυσµενή κατάσταση στην οποία
έχει περιέλθει η µονάδα λόγω της υποχρηµατοδότησής της.

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης Ανδριανός κα-
ταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Πολιτισµού, Παιδείας και
Θρησκευµάτων, µε την οποία οι σπουδαστές της Σχολής Επαγ-
γελµατικής Κατάρτισης Επιδαύρου παραθέτουν επιχειρήµατα,
επισηµαίνοντας τη σηµασία της σχολής και αιτούνται τη συνέ-
χιση της λειτουργίας της.

Ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασίλειος Κόκκα-
λης καταθέτει αναφορά προς το Υπουργείο Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσ-
πονδία Ενώσεων Υπαλλήλων Πυροσβεστικού Σώµατος αιτείται
την τροποποίηση του π.δ. /2014, προκειµένου οι πολύτεκνοι
υπάλληλοι του Πυροσβεστικού Σώµατος να κάνουν χρήση του
δικαιώµατος της γονικής άδειας χωρίς περιορισµό.

Ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Νικόλαος Νικολό-
πουλος καταθέτει αναφορές:

Προς το Υπουργείο Υγείας, που αφορούν:
α) στην καταγγελία της Πανελλήνιας Συνδικαλιστικής Οµο-

σπονδίας Νοσηλευτικού Προσωπικού (ΠΑΣΟΝΟΠ) σχετικά µε
σκάνδαλο που αφορά την πρόσληψη νοσηλευτών στο πλαίσιο
του προγράµµατος της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης «ΨΥ-
ΧΑΡΓΩ», οι οποίοι φαίνεται ότι απασχολούνται σε συγκεκριµένη
ψυχιατρική µονάδα νοσοκοµείου στην Ξάνθη, χωρίς ωστόσο να
συµβαίνει αυτό.

β) σε δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΣ» έκδο-
σης 5-6-2015, µε το οποίο επισηµαίνεται η ανάγκη κάλυψης µε
προσωπικό φύλαξης στο Νοσοκοµείο «ΑΓΙΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ» της Πά-
τρας.

γ) σε δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΑΛΛΑΓΗ», έκδοσης 6-5-
2015, το οποίο επισηµαίνει την ανάγκη επαναφοράς των απολυ-

3808 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



µένων οδηγών του Νοσοκοµείου «ΑΓΙΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ» της Πάτρας,
καθώς η απουσία τους κωλύει την εύρυθµη λειτουργία του νο-
σοκοµείου.

δ) σε δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ», έκδοσης
9-6-2015, σύµφωνα µε το οποίο ο Πρόεδρος του Οδοντιατρικού
Συλλόγου Αττικής καταγγέλλει την παράνοµη απασχόληση αλ-
λοδαπών, δήθεν οδοντιάτρων, καθώς και άλλες παράνοµες ενέρ-
γειες σε βάρος του κλάδου και της δηµόσιας υγείας.

ε) σε πρόταση πολίτη για το σχεδιασµό και την υλοποίηση κέν-
τρου υγείας στην περιοχή της Λαµπείας στη Δίβρη της ορεινής
Ηλείας.

Προς το Υπουργείο Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Του-
ρισµού και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, που
αφορά σε αίτηµα του Δηµάρχου και του Αντιδηµάρχου Παιδείας
και Αθλητισµού του Δήµου Πατρέων, για την ανάγκη ολοκλήρω-
σης των εργασιών ανακατασκευής του 16ου Δηµοτικού Σχολείου
Πάτρας κατά τους καλοκαιρινούς µήνες και τη συνέχιση της χρη-
µατοδότησής του.

Προς το Υπουργείο Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων,
που αφορά στο αίτηµα της Πανελλήνιας Ένωσης Καθηγητών
Πληροφορικής (ΠΕΚΑΠ) για την παραµονή του µαθήµατος επι-
λογής της Πληροφορικής στην Γ’ τάξη του γενικού λυκείου.

Προς το Υπουργείο Οικονοµικών, που αφορά καταγγελία της
Πανελλήνιας Οµοσπονδίας Πρατηριούχων Εµπόρων Καυσίµων,
σχετικά µε τον διπλασιασµό της ετήσιας προκαταβολής του
φόρου εισοδήµατος στο εµπόριο καυσίµων.

Προς το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, που αφορά σε αίτηµα
από τρεις ενώσεις στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων για την επί-

σπευση του χρόνου κοινοποίησης των µεταθέσεων των στρατιω-
τικών για το έτος 2015, προς διευκόλυνση του οικογενειακού
προγραµµατισµού τους.

Προς το Υπουργείο Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, που αφορά σε δηµοσίευµα της εφηµερί-
δας «Η Εφηµερίδα των Συντακτών», έκδοσης 8-6-2015, το οποίο
αναφέρεται στις ευθύνες κακοδιοίκησης των µελών της διοίκη-
σης του Ασύλου Ανιάτων, οι οποίες είναι πιθανό να µην αποδο-
θούν µε την αλλαγή της νοµικής µορφής του ιδρύµατος.

Προς το Υπουργείο Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, που αφορά σε δηµοσίευµα της εφηµερί-
δας «KONTRA NEWS», έκδοσης 7-6-2015, το οποίο επισηµαίνει
τις ανυπολόγιστες καταστροφές σε υποδοµές αγροτικών εκµε-
ταλλεύσεων στον Νοµό Σερρών, λόγω των πρόσφατων πληµµυ-
ρών της περιοχής και υποστηρίζει την αλλαγή της αγροτικής
πολιτικής µε τη διασφάλιση των απαραίτητων υποδοµών για την
απρόσκοπτη αγροτοκτηνοτροφική παραγωγή.

Προς το Υπουργείο Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας και Οικονοµικών, που αφορά σε καταγγε-
λία του Συνδικάτου Εργαζοµένων ΕΚΒΑΑ (πρώην ΙΓΜΕ) σχετικά
µε τις διατάξεις του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών
«Δαπάνες Μετακινούµενων εντός και εκτός επικράτειας» για µι-
σθολογικά θέµατα και το καθεστώς αποζηµίωσης των οδοιπορι-
κών του µετακινούµενου προσωπικού του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε,
κύριε Ζάννα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η ανάγνωση των
αναφορών.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 358/16-6-2015 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Δράµας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρήστου Καραγιαννίδη προς τον
Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, σχετικά µε την παράταση υποβολής της δήλωσης του
επαγγελµατία αγρότη κατ’ εφαρµογή του ν. 4254/2014.

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης.
Κύριε Καραγιαννίδη, ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αυτό είναι ένα ζήτηµα το οποίο το γνωρίζετε

πολύ καλά. Βασανίζει τους αγρότες εδώ και ένα τρίµηνο περί-
που, δηλαδή αρκετό διάστηµα. Είναι η πρώτη φορά που η συγ-
κεκριµένη διάταξη εφαρµόζεται στη χώρα. Είναι µία διάταξη, η
οποία υποχρέωνε τους επαγγελµατίες αγρότες να υποβάλουν
ηλεκτρονικά µία φόρµα προς τον ΛΑΓΗΕ και να δηλώνουν την
επαγγελµατική τους ιδιότητα, ώστε να γίνει η εκκαθάριση σύµ-
φωνα µ’ αυτή την ιδιότητα. Τώρα, λόγω άγνοιας ή λόγω παρερ-
µηνείας του νόµου, λόγω ίσως και κακής εξοικείωσης µε τα
ηλεκτρονικά µέσα, ένας σηµαντικός αριθµός αγροτών δεν το
έκανε µέχρι τις 31 Μαρτίου. 

Γνωρίζω ότι δόθηκε µε δική σας πρωτοβουλία µία παράταση
µέχρι τις αρχές Ιουνίου, αλλά αυτό δεν έλυσε το πρόβληµα στο
σύνολό του. Το επικίνδυνο είναι ότι θα κληθούν οι αγρότες,
επειδή δεν έχουν υποβληθεί οι φόρµες, να πληρωθούν µε χρή-
µατα µη επαγγελµατία αγρότη, να πάρουν δηλαδή την τιµή µη
επαγγελµατία αγρότη. Αυτό µπορεί να οδηγήσει και σε επι-
στροφή χρηµάτων. Σε εξαιρετικές περιπτώσεις υπάρχουν αγρό-
τες, οι οποίοι µπορεί να πληρωθούν περισσότερα χρήµατα και
να κινδυνεύουν να κατηγορηθούν ότι το έκαναν επί τούτου, για
να πληρωθούν δηλαδή περισσότερα χρήµατα.

Προτείνω να µας απαντήσετε σχετικά µε το τι προτίθεται να
κάνει το Υπουργείο από εδώ και πέρα, ποιες είναι δηλαδή οι προ-
θέσεις του. 

Θεωρώ, µάλιστα, ότι υπάρχει και κάτι στρεβλό. Όταν οι επαγ-
γελµατίες αγρότες κάνουν δηλώσεις στην εφορία, η επαγγελµα-
τική τους ιδιότητα καταγράφατε άπαξ. Δεν ξέρω αν η υπο-
χρέωση κάθε χρονιά στο πρώτο τρίµηνο οι επαγγελµατίες αγρό-
τες να δηλώνουν ότι είναι επαγγελµατίες αγρότες βοηθά στη δια-
σταύρωση στοιχείων. Θα µπορούσε µέσα από την εφορία αυτή
η ιδιότητά τους να περνά στον ΛΑΓΗΕ και να λυθεί το πρόβληµα
µια και έξω, ώστε να µην έχουµε τέτοια ζητήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Καραγιαννίδη.

Ο Υπουργός κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης έχει τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-

συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Είναι πολύ εύ-
στοχη η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καραγιαννίδη, καθώς θίγει ένα
πραγµατικό πρόβληµα το οποίο ταλαιπωρεί αυτήν την περίοδο
πάρα πολλούς αγρότες σε όλη την ελληνική επικράτεια. Εµείς
στο Υπουργείο µας έχουµε γίνει δέκτες αυτών των διαµαρτυριών
και των παραπόνων.

Γι’ αυτό, κύριε Καραγιαννίδη, ανταποκρινόµενοι και στη δική
σας ευαισθησία, το Υπουργείο µας έχει καταθέσει µία ρύθµιση
στο νοµοσχέδιο, το οποίο έχει µπει σε διαβούλευση –έχει τελει-
ώσει, µάλιστα, η διαβούλευση- για τις βοσκήσιµες γαίες.

Σε αυτή τη ρύθµιση δίνουµε τη δυνατότητα από την ψήφιση
του σχετικού νόµου και µε παράταση δύο µηνών να δοθεί µια
δεύτερη ευκαιρία στους αγρότες, οι οποίοι για διάφορους λό-
γους δεν µπόρεσαν να κάνουν αυτή τη δήλωσή τους. Τους δί-
νουµε τη δυνατότητα να την κάνουν πλέον τώρα µε την προ-
θεσµία την καινούργια που δίνεται και εποµένως να τύχουν των
ρυθµίσεων και της αποζηµίωσης των κατ’ επάγγελµα αγροτών,
εφόσον πράγµατι το δικαιούνται. 

Θα ήταν άδικο να χάσουν αυτή τη δυνατότητα επειδή, για λό-
γους που δεν ευθύνονται κατά κύριο λόγο οι ίδιοι, δεν µπόρεσαν
να υποβάλουν εµπρόθεσµα τη δήλωσή τους.

Βεβαίως, ακούµε µε προσοχή αυτό το οποίο λέτε, ότι δεν είναι
δυνατόν αυτή η διαδικασία να επαναλαµβάνεται κάθε χρόνο.
Πρέπει, εφόσον έχει διαµορφωθεί το Μητρώο στον ΛΑΓΗΕ των
κατ’ επάγγελµα αγροτών, την υποχρέωση να υποβάλουν δήλωση
εξαίρεσης πλέον να την έχουν αυτοί που πλέον δεν θα είναι κατ’
επάγγελµα αγρότες και όχι αυτοί οι οποίοι συνεχίζουν αυτή τη
δραστηριότητα.

Τέλος, θα ήθελα να σας πω ότι το Υπουργείο µας σχεδιάζει
αυτή την περίοδο ένα πρόγραµµα, το οποίο θα µας επιτρέψει –
φαντάζοµαι- στους επόµενους µήνες να βελτιώσουµε τις αποζη-
µιώσεις για τους πολύ µικρούς παραγωγούς ΑΠΕ και ειδικά
φωτοβολταϊκών και ιδιαίτερα γι’ αυτούς που είναι κατ’ επάγγελµα
αγρότες.

Νοµίζω ότι βρισκόµαστε σε καλό δρόµο. Οι δυσκολίες σε αυτό
τον χώρο είναι µεγάλες, πάρα πολύ µεγάλες. Ελπίζουµε βήµα-
βήµα να έχουµε ένα θετικό αποτέλεσµα στο άµεσο µέλλον.

Σας ευχαριστώ πάντως για την ερώτησή σας και την ευαισθη-
σία σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Υπουργέ. 

Κύριε Καραγιαννίδη, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Μετά την πολύ διευκρινιστική

απάντηση του κυρίου Υπουργού νοµίζω ότι δεν έχω να πω πολλά. 
Εφόσον το ζήτηµα λύνεται -και λύνεται άµεσα- και φανερώνε-

ται και η ευαισθησία που έχει το Υπουργείο όσον αφορά τέτοιου
είδους προβλήµατα, µου δίνεται η ευκαιρία να πω κάτι άλλο: 

Ο χώρος των φωτοβολταϊκών θεωρήθηκε το νέο Ελντοράντο
από τις προηγούµενες κυβερνήσεις. Εγκλωβίστηκαν δεκάδες,
εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι. Κινδυνεύσαν, και κινδυνεύουν
ακόµα και τώρα, να χάσουν τις περιουσίες τους, τα σπίτια τους,
γιατί οι τιµές ανεβοκατέβαιναν σαν ασανσέρ.

Το ίδιο το ελληνικό δηµόσιο δεν τήρησε την υπογραφή του και
ενώ είχε πολύ συγκεκριµένη δέσµευση από τα συµβόλαια που
υπέγραφαν οι πολίτες µε το δηµόσιο, όσον αφορά τις τιµές των
φωτοβολταϊκών, το ίδιο το δηµόσιο ήρθε και είπε ότι αυτές οι
τιµές δεν είναι πλέον αυτές που θα πληρώνεστε, αλλά πολύ µι-
κρότερες.

Δεν έχει ξαναγίνει µε τέτοιον τρόπο να χάνεται η αξιοπιστία
του δηµοσίου προς τους πολίτες, όταν συνυπογράφει συγκεκρι-
µένα συµβόλαια µε αυτούς. Αυτό, λοιπόν, νοµίζω ότι -και ο κύ-
ριος Υπουργός το είπε- µπαίνει σε µια άλλη τροχιά. Θα αλλάξει
πλέον αυτή η διαδικασία. Θα σταµατήσει η άναρχη τοποθέτηση
φωτοβολταϊκών όπου γης. Θα µπει επιτέλους ένα πλαίσιο στο
οποίο θα µπορούν οι άνθρωποι που θα εµπλακούν µε το εµπόριο,
οι παραγωγοί ηλεκτρικής ενέργειας µε ανανεώσιµες πηγές, να
γνωρίζουν το πλαίσιο. Αυτό νοµίζω ότι θα µας οδηγήσει σε ένα
διαφορετικό τοπίο, όσον αφορά τις ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας.

Μένει, όµως, να πούµε το εξής: Οι ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας µπορούν να καλύψουν ένα πολύ µεγάλο µέρος της παρα-
γωγής ενέργειας. Αυτό που, κατά την προσωπική µου άποψη,
πρέπει να ξεκινήσει -και το έχει βάλει ως στόχο και το Υπουργείο,
από όσο γνωρίζω- είναι η µείωση κατανάλωσης ενέργειας. 

Η λύση στο ενεργειακό πρόβληµα θα έρθει µέσα από µια µε-
γάλη προσπάθεια του Υπουργείου να διαπαιδαγωγήσει τον κόσ-
µο να σταµατήσει η υπερκατανάλωση ενέργειας που υπάρχει
στη χώρα µας και ιδίως στους καλοκαιρινούς µήνες και ιδιαίτερα
στις αστικές περιοχές, οι οποίες έχουν χτιστεί µε τέτοιον τρόπο
που µετατρέπονται σε φούρνους κατά την καλοκαιρινή περίοδο.

Μένει, λοιπόν, να δούµε την υλοποίηση των πραγµάτων που
ανακοίνωσε ο κύριος Υπουργός. Είµαι αρκετά αισιόδοξος ότι θα
γίνει σε πολύ µικρό χρονικό διάστηµα. Αυτό αποδεικνύει την
ευαισθησία του Υπουργείου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Καραγιαννίδη.

Επιθυµεί ο κύριος Υπουργός να προσθέσει κάτι;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-

συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Δεν έχω να προ-
σθέσω κάτι ιδιαίτερο. Νοµίζω ότι ο κ. Καραγιαννίδης κάλυψε το
θέµα. 

Από τη σκοπιά της προοπτικής, βεβαίως, η µείωση της κατα-
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νάλωσης ενέργειας και η εξοικονόµηση ενέργειας και, βεβαίως,
η απαλλαγή του χώρου της ενέργειας από ληστρικά ιδιωτικά
συµφέροντα που το λυµαίνονται είναι κατ’ εξοχήν ενεργητικές
πολιτικές, οι οποίες είναι απαραίτητες αυτή την περίοδο και τις
οποίες σχεδιάζουµε, προκειµένου και να µειωθούν οι τιµές ενέρ-
γειας συνολικότερα και προκειµένου ο χώρος των φωτοβολταϊ-
κών να σχεδιαστεί καλύτερα και οι τιµές για τις αποζηµιώσεις
που θα γίνονται να είναι εύλογες και ταυτόχρονα, να αντιµετω-
πίσουµε το µείζον ενεργειακό πρόβληµα από όλες τις σκοπιές,
και την αναπτυξιακή του και την οικολογική του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Υπουργέ. Ευχαριστούµε, κύριε Καραγιαννίδη.
Η δεύτερη µε αριθµό 351/15-6-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα
Κατσανιώτη προς τον Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότησης,
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε την πυρκαγιά στο ερ-
γοστάσιο ανακύκλωσης στον Ασπρόπυργο και η τρίτη µε αριθµό
347/15-6-2015 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βου-
λευτή Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βλάχου προς
τους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης
και Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε τις τεράστιες παραλείψεις στην κατάσβεση της
φωτιάς του εργοστασίου στον Ασπρόπυργο, αναφέρονται στο
ίδιο θέµα και θα συζητηθούν ταυτόχρονα χωρίς να επηρεάζονται
τα δικαιώµατα των οµιλητών ως προς το χρόνο οµιλίας τους µε
εφαρµογή της διάταξης της παραγράφου 4 του άρθρου131 του
Κανονισµού της Βουλής.

Ποιος εκ των δύο αξιοτίµων συναδέλφων θέλει να πάρει πρώ-
τος τον λόγο;

Κύριε Βλάχο, σας παρέχει τη δυνατότητα, ευγενώς, ο κ. Κα-
τσανιώτης.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστά τα γεγονότα, τα οποία ζήσαµε το

προηγούµενο διάστηµα στην ευρύτερη περιοχή Ασπροπύργου.
Το γεγονός αυτό που ζήσαµε –όπως είπα- ανέδειξε τα πραγµα-
τικά προβλήµατα µιας ευρύτερης περιοχής. Και γι’ αυτόν τον
λόγο φέρνω σήµερα την ερώτηση αυτή, για να συζητηθεί.

Δεν είναι µόνο οι παραλείψεις, η ασυνεννοησία και όλα όσα
ζήσαµε εκείνες τις µέρες εµείς που είµαστε κοντά. Είναι ότι µι-
λάµε για µια περιοχή η οποία αντιµετωπίζει πολλές εκκρεµότη-
τες, πολλά θέµατα. Θα έλεγα ότι είναι µια περιοχή που, όταν
νυχτώνει, οργιάζει η παρανοµία.

Εκεί, λοιπόν, είναι που πρέπει να µπει µια τάξη. Και για να µπει
µια τάξη, πρέπει να υπάρξει η σύµφωνη γνώµη τόσο του Υπουρ-
γείου όσο και των άλλων φορέων, όπως για παράδειγµα της πε-
ριφέρειας. Διότι φαινόµενα σαν αυτό υπάρχουν τακτικά. Μπορεί
να µην παίρνουν αυτή την έκταση. Μπορεί να µην έχουν αυτή την
επιβάρυνση στο περιβάλλον και στη ζωή των κατοίκων. 

Και εσείς πρέπει να ξέρετε, όµως, σαν αρµόδιος Υπουργός ότι
υπάρχει –όπως είπα- παρανοµία, υπάρχει δραστηριότητα περι-
θωριακών οµάδων. Και όλα αυτά είναι σε βάρος της οργανωµέ-
νης τοπικής κοινωνίας. Θα πρέπει δε να σας πω ότι το συγκεκρι-
µένο εργοστάσιο, που ακόµα βγαίνει καπνός, επιβάρυνε την πε-
ριοχή. Η µόνη που ανταποκρίθηκε αµέσως ήταν η Πυροσβεστική,
η οποία «πολέµησε» για αρκετές µέρες. Το πρόβληµα, όµως, δεν
λύθηκε.

Εάν παρακολουθήσατε και εσείς χθες κάποιο ρεπορτάζ, θα
βλέπατε ότι τη νύχτα υπάρχουν περιθωριακές οµάδες που ψά-
χνουν µέσα στα καµένα για να αναζητήσουν σίδερα, λαµαρίνες
και τα υπόλοιπα, ξηλώνουν περιφράξεις. Και καταλαβαίνετε ότι
η περιοχή θυµίζει κρανίου τόπο. 

Αυτό που συµβαίνει, λοιπόν, εκεί, έχουµε χρέος όλοι και εσείς
σήµερα που έχετε την πολιτική ευθύνη να βάλετε µία τάξη. 

Σταµατάω εδώ, κύριε Πρόεδρε, και θα συνεχίσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Βλάχο.
Τον λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Κατσανιώτης.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εγώ θα βάλω µια ευρύτερη διάσταση µε

αφορµή το συγκεκριµένο θέµα. Όλοι ξέρουµε ότι τα απορρίµ-
µατα ήταν ένα πεδίο που πάρα πολλοί θεώρησαν ότι αποτελεί
επιχειρηµατική ευκαιρία. Ήταν ένας χώρος που όταν του έβαζες
και την κορδέλα της οικολογικής ευαισθησίας µε το περιβάλλον,
γινόταν ακόµα πιο καλό επιχειρηµατικά. 

Και είχαµε σαν αποτέλεσµα να έχουµε επιχειρήσεις όπως η
συγκεκριµένη, η οποία δεν τηρούσε σχεδόν καµµία προδιαγρα-
φή, γιατί στην ουσία ήταν µια αποθήκη απορριµµάτων. Όπως
λέει και η περιβαλλοντική έκθεση, στην ουσία διενεργούσε πα-
ράνοµη συλλογή, µεταφορά προσωρινή αποθήκευση και ανεξέ-
λεγκτη διάθεση εν δυνάµει επικίνδυνων αποβλήτων, χωρίς
καµµία µελέτη, χωρίς καµµία άδεια. 

Είδαµε, επίσης, ότι το ποσοστό των διοξινών, όπως µετρήθηκε
στην περιοχή, ήταν πολύ υψηλό. 

Γίναµε όλοι µάρτυρες µιας σειράς δηµοσιευµάτων. Θα ανα-
φέρω δύο χαρακτηριστικά: 

«Μπράβοι, τσιλιαδόροι και εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ,
συνθέτουν το σκηνικό γύρω από την ανακύκλωση. Στελέχη ελεγ-
κτικών µηχανισµών κάνουν λόγο για µαφία σκληρότερη από αυτή
των ναρκωτικών». Εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ». 

«Ο κύκλος της ασυδοσίας: πλασµατικά υπολείµµατα ανακύ-
κλωσης, παράνοµη µεταφορά σύµµεικτων απορριµµάτων στις
εγκαταστάσεις των ΚΔΑΥ, υπερτιµολογήσεις εξοπλισµών και ερ-
γασιών». 

Το άλλο σηµείο που πρέπει να δούµε, είναι ότι είναι το δεύτερο
από τα τρία εργοστάσια ανακύκλωσης, το οποίο πιάνει φωτιά,
χωρίς κανένα σύστηµα πυρόσβεσης και χωρίς κανάλια αποχέ-
τευσης. Αυτό είναι ένα µεγάλο πρόβληµα, το οποίο πρέπει να το
δούµε, κύριε Υπουργέ, γιατί στην κατάσβεση δεν δηµιουργήθη-
καν πρόχειρα κανάλια, γιατί όλες οι στάχτες µε τα υπολείµµατα,
είτε διοξινών είτε βαρέων µετάλλων, έµειναν στο έδαφος ή βρέ-
θηκαν στη θάλασσα. 

Αυτό που πρέπει να δούµε είναι από εδώ και πέρα πώς διαχει-
ριζόµαστε αυτά τα εργοστάσια ανακύκλωσης, πώς γίνονται οι
έλεγχοι και πού γίνονται οι έλεγχοι. Ίσως αυτό το ατύχηµα, κύριε
Υπουργέ, φέρνει πολύ µακριά το Ελληνικό και την πρόταση που
ακούστηκε από Υπουργό της Κυβέρνησης, γιατί θα πρέπει να
δούµε, αν και πόσο κοντά σε κατοικηµένες περιοχές µπορούν να
υπάρχουν τέτοια εργοστάσια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Κατσανιώτη.
Συµµερίζοµαι κι εγώ, κύριε Υπουργέ, ως Βουλευτής της Περι-

φέρειας της Αττικής την αγωνία των πολιτών, κυρίως όπως ο κ.
Βλάχος εξέθεσε, καθώς και ο κ. Κατσανιώτης. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παραγωγι-

κής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριοι Βουλευτές, πραγµατικά, η ευαισθησία σας είναι από-
λυτα δικαιολογηµένη. 

Θα απαντούσα, κατ’ αρχάς ξεκινώντας από εσάς, ότι τα απορ-
ρίµµατα είναι επενδυτική ευκαιρία. Πρέπει να είναι επενδυτική
ευκαιρία και πρέπει να πάψουµε να τα αντιµετωπίζουµε σαν ρίπο.
Πρέπει να αρχίσουµε να τα αντιµετωπίζουµε στην κατεύθυνση
κυκλικής οικονοµίας ως προϊόντα. Φυσικά, αυτό δεν έχει καµµία
σχέση µε την ανοµία, η οποία σε συγκεκριµένη επιχείρηση ήταν
επιβεβαιωµένη από το 2011 αλλά και νωρίτερα, µε εκθέσεις των
επιθεωρητών και µε αιτήσεις για τον εισαγγελέα. Σας ενηµερώνω
ότι από το 2011, ενώ έχουν ζητηθεί και ποινικές ευθύνες από τον
ιδιοκτήτη, οι αρµόδιοι επιθεωρητές δεν έχουν κληθεί ακόµα από
τον εισαγγελέα να καταθέσουν για παραβάσεις επιβεβαιωµένες
από τότε. Δεν θέλω, όµως, να σχολιάσω -και είναι µια πραγµατι-
κότητα αυτή- την ελληνική δικαιοσύνη. 

Όπως επίσης, το γεγονός ότι πάλι από όσο ακούω -δεν είναι
αρµοδιότητά µου, είναι καθαρά αρµοδιότητα του εισαγγελέα του
περιβάλλοντος- ο συγκεκριµένος επιχειρηµατίας θα διωχτεί και
πάλι για πληµµέληµα από το παρελθόν. 

Επίσης, παρά το γεγονός ότι υπήρχαν επιβεβαιωµένες παρα-
βάσεις και σοβαρότατες αµέλειες, όπως το ότι δεν είχε κρουνό
στην περιοχή -θα τα πούµε µετά- πρόσφατα επί ηµερών του προ-
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κατόχου µου δόθηκε άδεια ΑΕΠΟ λειτουργίας της επιχείρησης
κανονικότατα, λες και δεν συνέτρεχε κανένας λόγος. 

Θα ήθελα, επίσης, να επισηµάνω, πως καµµία σχέση δεν έχει
η ολοκληρωµένη διαχείριση απορριµµάτων που είναι απόλυτα
καθαρή και ασφαλής επένδυση, µε την εν λόγω επιχείρηση εκεί,
η οποία κατ’ όνοµα ήταν επιχείρηση ανακύκλωσης. Στην πράξη -
ξέρετε πολύ καλά και από τις πρόσφατες εκθέσεις των επιθεω-
ρητών µετά το ατύχηµα- αποδείχθηκε ότι είχε µέσα δεκάδες
άλλα υλικά, που δεν έχουν καµµία σχέση ούτε µε τις προδιαγρα-
φές της επιχείρησης ούτε φυσικά µε την ανακύκλωση, όπως πα-
ράνοµα φάρµακα, για παράδειγµα, τα οποία είναι πολύ επικίν-
δυνα όταν είναι χύµα. 

Όσον αφορά την ερώτηση, νοµίζω υπάρχει µια ανακρίβεια,
γιατί υπήρξε άµεση κινητοποίηση της Πυροσβεστικής, παρά την
έλλειψη του κρουνού στην περιοχή που έπρεπε να υπάρχει για
να παίρνει νερό, συνέτρεξαν όλοι οι δήµοι και η περιφέρεια µε
υδροφόρες και νοµίζω οφείλουµε να παραδεχτούµε ότι η πυρ-
καγιά σβήστηκε σε χρόνο ρεκόρ. Αυτά τα πράγµατα που καπνί-
ζουν εκεί δεν είναι η ίδια η πυρκαγιά αλλά είναι ουσιαστικά πα-
ρανοµίες, όπως ανέφερε πολύ σωστά ο συνάδελφός σας. Είναι
περιφερειακές οµάδες οι οποίες αυτήν τη στιγµή καίνε, όπως
έκαψαν χθες ένα αυτοκίνητο για να πάρουν το µέταλλο. Είναι εκεί
η Αστυνοµία που κάνει τα αδύνατα δυνατά, είναι και τα ΜΑΤ. 

Καταλαβαίνετε, όµως, ότι η αντιµετώπιση αυτών των συµπερι-
φορών δεν είναι απλά ένα αντικείµενο στενά «πάω τα ΜΑΤ, τους
διώχνω». Είναι πολύ σύνθετο κοινωνικό και οικονοµικό πρόβληµα
το γιατί εκεί βρίσκονται αυτές οι οµάδες. Είναι εκατοντάδες άν-
θρωποι που ζουν εκεί, παραβιάζοντας και τις δικές τους συνθή-
κες υγιεινής. 

Όσον αφορά το υπόλοιπο σκέλος της ερώτησης, θα πω και
κάποια επιστηµονικά στοιχεία. Τα στοιχεία για τα µικροσωµατίδια
από την πυρκαγιά τις πρώτες ώρες και πολύ κοντά στον τόπο -
που εκεί δεν υπάρχουν κατοικίες- ήταν γύρω στα 600 µικρογραµ-
µάρια ανά κυβικό µέτρο, µε όριο τα 25. Προσέξτε, όµως µέσο
όριο 25 -ενώ αυτή είναι τιµή peak, τιµή κορυφής- και ουδέποτε
από τη δεύτερη µέρα και µετά, ξεπέρασαν τα 250 µικρογραµµά-
ρια σε απόσταση τριών χιλιοµέτρων. 

Για να καταλάβετε το νούµερο και να καταλάβουν και οι πολί-
τες που ακούν, τα 250 µικρογραµµάρια peak, τα έχουµε σε ηµε-
ρήσια βάση τις µέρες µε τα τζάκια και σε όλη την Αττική, ενώ
αυτές οι µετρήσεις είναι µόνο στην κατεύθυνση του ανέµου, εκεί
που ήταν ο καπνός και όχι στις υπόλοιπες περιοχές που δεν είχαν
όχληση. 

Άρα, τα µέτρα τα οποία πήρε, κατά τη γνώµη µας, ως Υπουρ-
γείο, το Υπουργείο Υγείας, δηλαδή απλώς σύσταση να κλείνουµε
τα παράθυρά µας και να µην αθλούµαστε ήταν στη σωστή κα-
τεύθυνση και θα ήταν άδικος ο πανικός είτε να αποµονωθεί η πε-
ριοχή είτε να εκκενωθεί, κάτι το οποίο δεν συνάδει καθόλου µε
τις µετρήσεις. 

Μπορεί να ήταν τραγικό το συµβάν αλλά χάρις στην αξιέπαινη
παρέµβαση της Πυροσβεστικής –και οφείλουµε να της δώσουµε
συγχαρητήρια, γιατί επέµεινε να επιχειρήσει µε νερό και όχι µε
άλλα µέσα που πολλές φορές κι εµείς τους παροτρύναµε- τελικά
δικαιώθηκε η επιχειρησιακή της επιλογή. Νοµίζω ότι αξίζει αυτά
τα συγχαρητήρια να ακούγονται στο Βήµα της Βουλής, γιατί
εµάς οι εµπειρογνώµονες µας έλεγαν ότι τέτοιες πυρκαγιές µπο-
ρεί να καίνε και µήνες. Εδώ, αυτό, ευτυχώς δεν συνέβη. Είχαµε
χρόνο ρεκόρ σε µια πολύ δύσκολη πυρκαγιά, τη δυσκολότερη,
απ’ ό,τι λέει ο κ. Σερεντέλος ο Αττικάρχης, που έχει αντιµετωπί-
σει ποτέ στη ζωή του. Αυτά σε πρώτη φάση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Έχετε κι άλλο χρό-
νο, έχετε χρόνο εις διπλούν. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παραγωγι-
κής Ανασυγκρότησης Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Έχετε και την ανοχή
µας, συνεπώς έχετε χρόνο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παραγωγι-
κής Ανασυγκρότησης Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Να πω,
λοιπόν, και ορισµένα άλλα επιστηµονικά στοιχεία που αφορούν
τις διοξίνες. Διότι και εκεί έχουµε κάνει εκτεταµένη σύσκεψη.

Πρέπει να ξέρουν οι πολίτες ότι οι διοξίνες δεν είναι ρύποι αέριοι.
Είναι ρύποι, οι οποίοι γίνονται επικίνδυνοι όταν επικάθονται στο
έδαφος µετά την πυρκαγιά και επιµολύνουν τρόφιµα. 

Άρα, η σύσταση που δώσαµε -και ευτυχώς η περιοχή δεν έχει
τέτοιες εκτεταµένες χρήσεις, παρά µονάχα κάποιες αποµονωµέ-
νες και λίγο περιθωριακές κτηνοτροφικές µονάδες- ήταν να στα-
βλίζονται τα ζώα, να µην τρώνε υπαίθρια βοσκή και να ελεγχθεί
-αν και εκεί είναι αµελητέες πιθανότητες να έχει υπάρξει ρύ-
πανση, παρ’ όλα αυτά το έχουµε ήδη ελέγξει- το νερό από το
υπαίθριο κανάλι του Μόρνου, το οποίο, βέβαια, ξέρετε ότι διυλί-
ζεται µετά, οπότε δεν υπάρχει θέµα, γιατί, όπως σας είπα, οι διο-
ξίνες δεν είναι υδρόφιλες ενώσεις, ώστε να διαλυθούν στο νερό,
κατακρατώνται από τα φίλτρα.  Μετρήσεις έχουν γίνει, περιµέ-
νουµε τα αποτελέσµατα, αλλά εκτιµούν ήδη οι επιστήµονες ότι
αποκλείεται -λόγω του ότι είναι τρεχούµενο νερό κι όχι µια δεξα-
µενή υπαίθρια που λιµνάζει- να έχουµε κίνδυνο επιβάρυνσης διο-
ξινών πολυπυρηνικών υδρογονανθράκων και άλλων τέτοιων
ενώσεων στο νερό του Μόρνου που είναι το µόνο υπαίθριο υδα-
τικό έργο. 

Η σύσταση που δίνεται, είναι οι πολίτες που µένουν πολύ
κοντά -οι λίγοι που είναι και µακάρι να µας ακούν και οι συµπα-
θείς Ροµά- να πλένουν καλά τα τρόφιµα που έχουν στην ύπαιθρο
ακουµπισµένα, να πλένουν απ’ έξω τα φρούτα. Αυτή είναι η ση-
µαντική σύσταση για τις διοξίνες. Να ακούν και οι πολίτες ότι,
όταν υπάρχουν τέτοιοι κίνδυνοι, η προφύλαξη είναι ακριβώς
αυτή. Δεν είναι από την εισπνοή επικίνδυνες οι διοξίνες. Είναι από
την κατάποση, από τα τρόφιµα που τρώµε. Αυτά για την ώρα και
σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Υπουργέ. Ο κόσµος προσδοκά στις γνώσεις σας και στις
άλλες παρεµβάσεις σας στο θέµα αυτό. 

Κύριε Κατσανιώτη, θέλετε να δευτερολογήσετε πρώτος; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ορίστε, κύριε Κα-

τσανιώτη, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να βάλω λίγο και την άλλη µου ιδιό-

τητα ως υπεύθυνος, επικεφαλής της περιφερειακής παράταξης
της δυτικής Ελλάδας. Ζώντας τα προβλήµατα στον Πύργο πολύ
έντονα, στην Πάτρα οσονούπω, έχετε πολύ µεγάλο πεδίο.
Παίρνω και την ευκαιρία, γιατί διαβάζω ένα δηµοσίευµα ότι επί-
κεινται ριζικές αλλαγές σε µια σειρά από πράγµατα. Άρα, ίσως
είναι ευκαιρία αν µπορείτε να µας πείτε ποιες είναι αυτές οι αλ-
λαγές που δηλώσατε στο «ΒΗΜΑ» την Κυριακή. Θα είναι πολύ
σηµαντικό. 

Θα συµφωνήσω µαζί σας ότι το κοµµάτι των απορριµµάτων
είναι ένα κοµµάτι που είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Είναι ένα κοµ-
µάτι, στο οποίο η αντιπαράθεση δεν πρέπει να έχει χρώµατα κι
ένα σηµείο στο οποίο θα πρέπει να συµφωνήσουµε όλοι για το
πως θα πάµε µπροστά και θα γίνουµε µια σύγχρονη ευρωπαϊκή
χώρα. 

Όσον αφορά το συγκεκριµένο περιστατικό, έφερε πάλι στο
προσκήνιο ένα κοµµάτι που το ξέρουµε όλοι, το βλέπουµε όλοι,
το ξεχνάµε όλοι όταν σταµατάνε τα ατυχήµατα και δυστυχώς, το
βρίσκουµε πάντα µπροστά µας. 

Άρα, αν µπορούσαµε να ξέρουµε από τώρα ποιες θα είναι οι
αλλαγές που θα γίνουν, θα ήταν πολύ σηµαντικό. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κύριε Βλάχο, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κι εγώ, όπως είδατε, δεν ασχολήθηκα µε µε-

τρήσεις, γιατί πραγµατικά δεν ήθελα να τροµάξει ο κόσµος, οι
συµπολίτες µας στη συγκεκριµένη περιοχή. Επίσης ως Βουλευ-
τής Αττικής, πρέπει να διευκρινίσω ότι οι καλλιεργούµενες εκτά-
σεις είναι αρκετά µακριά από την περιοχή όπου είχαµε το
περιστατικό. Είναι σωστό αυτό που είπατε µε τις διοξίνες, µε την
επικάθιση, κ.λπ.,  για να µην υπάρχει αγωνία και για τους πολίτες
που προµηθεύονται προϊόντα από την περιοχή αλλά και για τους
πολίτες που ζουν εκεί. 
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Εκείνα που εγώ ήθελα να αναδείξω ήταν δύο πράγµατα. Το
πρώτο, ήταν µια ασυνεννοησία µεταξύ των υπεύθυνων αρχών
είτε αυτές ήταν Υπουργεία είτε ήταν η περιφέρεια. 

Λέτε ότι το Υπουργείο Υγείας έκανε παρέµβαση. Έκανε πα-
ρέµβαση, όµως, κύριε Υπουργέ, την Τρίτη, που ήταν η τρίτη
µέρα. Τρεις µέρες καιγόταν και την τρίτη µέρα είπε να κλείνουν
τα παράθυρα και όλες αυτές τις οδηγίες. Εµείς περιµέναµε το
Υπουργείο να είναι έτοιµο και αυτά να τα πει από την πρώτη
στιγµή. 

Είπατε ότι εσείς κάνατε παρέµβαση. Αλλά, κύριε Υπουργέ, κά-
νατε την τέταρτη µέρα παρέµβαση. Είπατε για την περιφέρεια,
κ.λπ.. Ναι, αλλά η περιφέρεια, αν θυµάστε, εκείνες τις µέρες µας
έλεγε ότι δεν έχει πληρώσει τον ιδιώτη, του οποίου τα µηχανή-
µατα είχαν χρησιµοποιήσει σε προηγούµενο περιστατικό και αρ-
νούνταν να συµβάλλει, αφού δεν υπήρχαν χρήµατα, για τη
µεταφορά χώµατος και για όλα τα υπόλοιπα. Αυτά ακούγαµε
εµείς. Ακούγαµε ένα µικρό ή µεγάλο αλαλούµ. Δεν θέλω ούτε να
κινδυνολογήσω ούτε να υπερβάλλω. Αυτή ήταν η πραγµατικό-
τητα. 

Δώσατε συγχαρητήρια στην Πυροσβεστική. Και εγώ πρώτος
θα πω συγχαρητήρια στην Πυροσβεστική. Είδαµε τον Αττικάρχη
να είναι εκεί µέρα νύχτα, είδαµε τους ανθρώπους να πολεµούν
µε τις δυνατότητες που είχαν. Δεν ήταν έλλειµµα ο κρουνός.
Νερό παίρνανε µε τη βοήθεια των υδροφόρων των δήµων από
γειτονικούς κρουνούς. Δεν ήταν εκεί το πρόβληµα. Δεν είχαµε
έλλειψη νερού. Είχαµε έλλειψη ίσως µηχανηµάτων και υλικών, αν
το χώµα ήταν απαραίτητο υλικό, το οποίο όµως δεν ήταν θέµα
Πυροσβεστικής. Η Πυροσβεστική έκανε τη δουλειά της πολύ
καλά. Πήγε εκεί έγκαιρα, έµεινε για πολλές µέρες, είναι ακόµα
εκεί και ρίχνει νερό. Αυτό µπορούσε να κάνει. Και µάλιστα, επειδή
αυτό το υλικό –το ξέρετε κι εσείς πολύ καλά- στεγανοποιείται εύ-
κολα, χρειαζόταν µηχανήµατα για να τεµαχίζουν αυτόν τον λόφο,
ούτως ώστε το νερό να µπορεί να εισέρχεται στο εσωτερικό της
φωτιάς και να µπορέσει να τη σβήσει. Για αυτό και σήµερα υπάρ-
χει αυτός ο καπνός, αυτές οι αναθυµιάσεις. Γιατί όλο αυτό το
υλικό πρέπει να µεταφερθεί, να ανακινηθεί, για να µπορέσει να
σβήσει οριστικά. 

Είπατε, επίσης, ότι είναι επενδυτική ευκαιρία η διαχείριση των
απορριµµάτων. Εγώ θα συµφωνήσω µαζί σας. Μόνο που αυτά
δεν τα λέγατε τα προηγούµενα χρόνια, όταν γινόντουσαν προ-
σπάθειες για οριστική λύση των απορριµµάτων. Τάζατε και σαν
πολιτικός χώρος στις τοπικές κοινωνίες τον ουρανό µε τα άστρα.
Θυµάµαι τι λέγατε στους κατοίκους της Κερατέας. Και τώρα έρ-
χεστε να µαζέψετε και σε αυτό το θέµα τα ασυµµάζευτα. 

Ακούστε όµως, κύριε Υπουργέ. Επενδυτική ευκαιρία µπορεί να
είναι, όπως είναι σε όλες τις χώρες. Αλλά επενδυτική ευκαιρία
µε κανόνες, όχι µε ασυδοσία. Και εκεί στην περιοχή υπάρχει αρ-
κετή ασυδοσία. Ο καθένας κάνει ό,τι θέλει. Θα πρέπει επιτέλους
–και αυτό δεν είναι µόνο ευθύνη δικιά σας, είναι και προηγούµε-
νων- να µπει τάξη. Όλοι αυτοί που πάνε και παίρνουν τα µεταλ-
λικά αντικείµενα προφανώς κάπου τα πουλάνε. Εάν, λοιπόν,
εµείς δεν πάµε στην πηγή, δεν πάµε να βρούµε τα λεγόµενα
σκραπατζίδικα, τους αποδέκτες αυτών των υλικών, δεν θα στα-
µατήσει αυτή η κλοπή. Και πρέπει να κάνουµε το αυτονόητο επι-
τέλους. Να δούµε που τα πάνε αυτοί οι άνθρωποι. Γιατί κάψανε
το φορτηγό χθες; Για να πάνε τα σιδερικά πού; Γιατί καίνε τα κα-
λώδια; Για να πάνε τον χαλκό πού; Κάποιος τα παίρνει. Και κά-
ποιος τα παίρνει σε τιµή ευκαιρίας. Αυτό το δίκτυο είναι που
πρέπει να κόψουµε. Κι έχουµε ευθύνη. Και σε αυτό, πράγµατι,
πρέπει να συµβάλλουµε όλοι. 

Είπατε, επίσης, ότι µπορεί να πάνε τα ΜΑΤ. Και µε αυτό θα
κλείσω, κύριε Πρόεδρε. 

Όντως, θα πάνε τα ΜΑΤ, θα διώξουν αυτούς που παράνοµα
δραστηριοποιούνται εκεί. Αλλά την επόµενη µέρα θα έρθουν
ξανά. Εδώ, λοιπόν, µε αυτό που είπατε και µε αυτό που εγώ επα-
ναλαµβάνω, αναδεικνύεται το µόνιµο πρόβληµα που έχει η ευρύ-
τερη περιοχή για αστυνόµευση. Και αν είναι κάτι, που και ο κ.
Μητρόπουλος το ξέρει, ο Δήµαρχος Ασπροπύργου, ο κ. Μελε-
τίου, το ανέδειξε πρόσφατα σε µια ηµερίδα που έκανε και ήµα-
σταν εκεί για την ανάγκη που έχει η ευρύτερη περιοχή για
αστυνόµευση. 

Όλη η Ελλάδα, όλη η Αττική έχει ανάγκες πολλές. Όµως, εκεί
επειδή η παρανοµία, -όπως σας είπα νωρίτερα, οργιάζει, χρει-
άζεται περισσότερη βοήθεια, περισσότερη συµπαράσταση από
το κράτος. Και αυτή πρέπει να είναι η δεύτερη παρέµβασή σας. 

Η πρώτη, πρέπει να είναι στο Υπουργείο Οικονοµικών, για να
µπλοκαριστούν οι αποδέκτες των υλικών που κλέβονται, και η
δεύτερη προς την Αστυνοµία, ώστε µε ένα δίκτυο σε µόνιµη
βάση, να προφυλάξει την περιοχή και να σταµατήσει αυτήν την
παράνοµη δραστηριότητα.  

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Βλάχο. Θίξατε ενδιαφέροντα ζητήµατα του πολύπαθου
Θριασίου. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. Ο χρόνος είναι εις διπλούν
πάλι. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παραγωγι-
κής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κατ’ αρχάς να βάλουµε κάποια πράγµατα στη θέση τους. Άλλο
πράγµα είναι οι ανακοινώσεις των Υπουργείων -από όσο γνωρίζω
η ανακοίνωση του Υπουργείου Υγείας ήταν τη Δευτέρα και όχι
την Τρίτη- και άλλο πράγµα οι δηµοσιογράφοι, οι οποίοι παρα-
κολούθησαν τη σύσκεψη που κάναµε απολογιστικά για το τι γί-
νεται µέχρι εκείνη τη στιγµή την Τρίτη το βράδυ και προφανώς
έτυχε εκτεταµένης δηµοσιογραφικής κάλυψης. Φοβάµαι µάλιστα
ότι και τα στοιχεία που παίρνετε όσον αφορά την ενδεχόµενη επι-
χωµάτωση, είναι πάλι από δηµοσιογραφικές πληροφορίες οι
οποίες αποκόπτουν συχνά φράσεις µας και τις χρησιµοποιούν
κατά το δοκούν. 

Πράγµατι, είπα σε δηµοσιογράφο το πρωί της Κυριακής –αν
θυµάµαι- ή της Δευτέρας πώς περιµένουµε ιδιώτες να µπαίνουν
µέσα και να επιχειρούν µε µπουλντόζες εθελοντικά –γιατί η πλει-
οψηφία αυτών των µηχανηµάτων έργου ανήκει σε ιδιώτες- όταν
τους χρωστάµε του κόσµου τα λεφτά. Και µάλιστα, ανέφερα ένα
περιστατικό από το δικό µου Υπουργείο, όπου ο προκάτοχός µου
προφανώς είχε τάξει κάποια χρήµατα σε κάποια ανάλογη κρίση
και ακόµα δεν έχουν πληρωθεί από το Υπουργείο λόγω και της
κρίσης. Αυτό το πράγµα µεταφέρθηκε εντελώς καταχρηστικά,
ότι δήθεν η περιφέρεια χρωστάει λεφτά ή ότι δήθεν δεν έχει να
πληρώσει η περιφέρεια ενδεχόµενους εργολάβους, ενώ εγώ
αναφερόµουν σε ανθρώπους οι οποίοι δίνουν τα µηχανήµατά
τους και τα ρισκάρουν, γιατί δεν είναι µηχανήµατα για αυτήν τη
δουλειά ούτε είναι εκπαιδευµένοι οι ιδιώτες αυτοί για να µπαί-
νουν σε πυρκαγιές. 

Παρ’ όλα αυτά, εµείς ξέραµε ήδη από την Κυριακή ότι είναι
µέσα τα µηχανήµατα έργου. Τα στοιχεία που έχουµε εµείς είναι
ότι τα µηχανήµατα έργου τα έφερε η περιφέρεια αλλά και οι ιδιώ-
τες εργολάβοι από την Κυριακή και κατατεµάχιζαν το υλικό –
όπως πολύ σωστά αναφέρατε- για να µπορέσει να σβηστεί µε
νερό. 

Όσο για το υποτιθέµενο χώµα που δεν είχαµε λεφτά να το πλη-
ρώσουµε, το χώµα υπήρχε. Και µάλιστα σας ενηµερώνω ότι ήδη
από τη Δευτέρα εµείς θέσαµε στην Πυροσβεστική, σε συνεν-
νόηση µε την «Αττικό Μετρό» που φτιάχνει το έργο µε τους ερ-
γολάβους στον Πειραιά, το χώµα του µετρό που είναι δωρεάν.
Γιατί αυτό το χώµα οι άνθρωποι ψάχνουν να το δώσουν. Είχαµε,
λοιπόν, χώµα. Απλώς στη σύσκεψη που έγινε, ήταν κατηγορηµα-
τική η Πυροσβεστική ότι λόγω της ιδιοµορφίας του χώρου και
της απουσίας του ιδιοκτήτη δεν µπορούν να επιχειρήσουν µε
χώµα και τελικά η πραγµατικότητα τους δικαίωσε. 

Άρα, το να σταχυολογούµε από εδώ και από εκεί διάφορα δη-
µοσιεύµατα για να αποδείξουµε ότι κάποιος δεν έκανε καλά τη
δουλειά του, διαψεύδεται από τα ίδια τα γεγονότα. Και η περι-
φέρεια ήταν εκεί και οι υδροφόρες ήταν εκεί υπέρ το δέον, κα-
λύπτοντας την έλλειψη κρουνού –το τονίζω. Τελικά, το αποτέλε-
σµα τους δικαιώνει όλους: και την περιφέρεια που αυτή αξίζει
συγχαρητήρια για τον τρόπο που έδωσε τα µηχανήµατα, αλλά
και τους ιδιώτες που επιχείρησαν. 

Γιατί -κακά τα ψέµατα- µε την κατάσταση που υπάρχει σήµερα,
υπάρχει µια δραµατική πραγµατικότητα: Έχουµε δήµους και πε-
ριφέρειες µε εξαίρετα µηχανήµατα, αγορασµένα από το ΕΣΠΑ,
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που λόγω της οριζόντιας διαθεσιµότητας που µπήκε από το µνη-
µόνιο, δεν έχουν οδηγούς να τα λειτουργήσουν. Και αυτό δεν
είναι µόνο εδώ στην Αττική, είναι σε δεκάδες περιοχές της
χώρας. Μου αναφέρθηκε στην περιοχή της Πελοποννήσου από
πάρα πολλούς δηµάρχους ότι έχουν µηχανήµατα καινούργια και
κάθονται. Δεν έχουν άνθρωπο να µπει µέσα να τα οδηγήσει. Σε
περίπτωση κρίσης δεν θα υπάρχει άνθρωπος να τα οδηγήσει. 

Αφήστε που η εκπαίδευση είναι ελλιπής για αυτούς τους αν-
θρώπους. Γιατί σας λέω ότι η δουλειά τους δεν είναι να σβήνουν
φωτιές. Αλλά αυτά είναι οι παθογένειες οι γνωστές που δεν λύ-
νονται πάνω στην κρίση, ούτε γίνεται από τη µια µέρα στην άλλη
να βρούµε ανθρώπους να τους εκπαιδεύσουµε κ.λπ., όταν µάλι-
στα µας λένε ευθαρσώς ότι δεν έχουµε δικαίωµα να προσλά-
βουµε άλλους, γιατί το δηµόσιο είναι ήδη µεγάλο. Τα ακούµε και
αυτά συνεχώς, ότι πάµε –λέει- να κάνουµε Σοβιετία, να κάνουµε
µεγάλο δηµόσιο, όταν ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι αυτές οι ορι-
ζόντιες περικοπές έχουν αυξήσει την αναποτελεσµατικότητα της
ελληνικής δηµόσιας διοίκησης και την καταστρέφουν σε βάρος
της επιχειρηµατικότητας. 

Αναφερθήκατε στην επιχειρηµατικότητα. Προσωπικά, δεν
ξέρω σε ποιους αναφέρεστε στον πληθυντικό. Είµαι από εκεί-
νους που πάντα ήµουν υπέρµαχος ότι τα σκουπίδια είναι ένα
εξαίρετο προϊόν το οποίο πρέπει να γυρίζει µε σύννοµο τρόπο
στους πολίτες, γιατί οι πολίτες είναι εκείνοι που το έχουν αγορά-
σει.

Όταν εγώ αγοράζω ένα κουτάκι αναψυκτικού, είναι δικό µου
περιουσιακό στοιχείο, γιατί το έχω πληρώσει το αλουµίνιο. Άρα,
η επαναχρησιµοποίησή του πρέπει να επιστρέψει σε εµένα κατά
κάποιο τρόπο, να έχω εγώ το κίνητρο και όχι κάποιοι µεγαλοερ-
γολάβοι. Αν εκεί διαφωνούµε, η διαφωνία µας θα παραµείνει.
Όχι, όµως, ότι εµείς έχουµε πει ότι αυτό το πράγµα δεν είναι χρή-
σιµο υλικό.

Θέλω να τονίσω κάτι: Δεν είπα ποτέ –το ανέφερα και στην
πρωτοµιλία µου, το διευκρινίζω και τώρα- ότι οι Ροµά θα αντιµε-
τωπιστούν µε τα ΜΑΤ. Ούτε αντιµετωπίζονταν από τα ΜΑΤ. Είπα
µία πραγµατικότητα, ότι δηλαδή τα ΜΑΤ είναι αναγκαστικά στην
περιοχή αυτήν τη στιγµή λόγω της κρίσης. Όµως, είναι προφανές
ότι οι Ροµά είναι κοινωνικό πρόβληµα εξαιτίας του τρόπου κά-
ποιων οικογενειών. Βέβαια, προς Θεού, δεν είναι όλες οι οικογέ-
νειες. Μη βάλουµε όλη αυτήν τη συµπαθή τάξη ανθρώπων στην
ίδια κατηγορία. Είναι µερικοί οι οποίοι µετέχουν σε αυτό που ήδη
αναφέρατε, σε αυτή τη διαρκή παράνοµη διακίνηση ανακυκλω-
τέων προϊόντων. Όµως, είναι προφανές ότι αυτό το πράγµα θα
λυθεί µόνο αν νοµοθετήσουµε σοβαρά όσον αφορά στη διαχεί-
ριση των απορριµµάτων και ξεκαθαρίσουν οι ΟΔΟΙ της ανακύ-
κλωσης, πράγµα που, δυστυχώς, δεν έχει γίνει µέχρι σήµερα από
τις προηγούµενες κυβερνήσεις. 

Εµείς αυτό κάνουµε µε το καινούριο εθνικό σχέδιο. Τονίζουµε
ότι πρέπει να είναι πάρα πολύ αυστηρή η παρέµβαση της πολι-
τείας στα συστήµατα εναλλακτικής διαχείρισης και να υπάρχει
πάρα πολύ διαφάνεια. Και να ξέρετε ότι τα συστήµατα που λει-
τουργούν σωστά, καθόλου δεν έχουν θορυβηθεί από τα µέτρα
που θέλουµε να πάρουµε. Αυτοί που φοβούνται και κινδυνολο-
γούν, είναι αυτοί που ξέρουν την ανοµία. 

Και να ξέρετε και κάτι άλλο: Οι υγιείς επιχειρήσεις, αυτές που
κάνουν τη σωστή ανακύκλωση, έχουν τεράστιο πρόβληµα επι-
βίωσης από την παράνοµη διακίνηση και την ανοµία που αυτήν
τη στιγµή υπάρχει έξω. Έχουµε δεκάδες καταγγελίες από επι-
χειρηµατίες που λειτουργούν σωστά στο χώρο, που προστα-
τεύουν το περιβάλλον, οι οποίοι, όµως, έχουν ένα µικρό αυξη-
µένο κόστος. Και πώς θα τους προστατεύσουµε µε το σηµερινό
καθεστώς αδιαφάνειας;

Αυτά, λοιπόν, είναι πράγµατα τα οποία έχουµε λάβει υπ’ όψιν
µας στο καινούργιο εθνικό σχέδιο και θα δείτε άµεσα τις νοµο-
θετικές ρυθµίσεις που θα είναι στην κατεύθυνση της λύσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Υπουργέ. Ευχαριστούµε, κύριε Κατσανιώτη. Ευχαριστούµε,
κύριε Βλάχο. 

Η τρίτη µε αριθµό 345/12-6-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Αργολίδας του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή
Αυγή κ. Γεωργίου Γαλέου προς τον Υπουργό Παραγωγικής Ανα-

συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε τον κίν-
δυνο εξαίρεσης των αγροτών της κοινότητας Αγίου Δηµητρίου
Αργολίδας από το δικαίωµα της εξισωτικής αποζηµίωσης, δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος Βουλευτή.

Η πέµπτη µε αριθµό 334/9-6-2015 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Πα-
ραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
σχετικά µε την αποζηµίωση των αγροτών του Νοµού Ηλείας για
ζηµιές που υπέστησαν οι καλλιέργειές τους από τα έντονα και-
ρικά φαινόµενα, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος Βουλευτή.

Η πρώτη µε αριθµό 2601/15-5-2015 ερώτηση του Βουλευτή
Λακωνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σταύ-
ρου Αραχωβίτη προς τον Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότη-
σης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε «τα πρόστιµα που
καλούνται να πληρώσουν οι Έλληνες φορολογούµενοι και αγρό-
τες για την κακοδιαχείριση προηγούµενων ετών σε ό,τι αφορά
ευρωπαϊκές και κρατικές αγροτικές ενισχύσεις, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος Βουλευτή. 

Ο Υπουργός κ. Ευάγγελος Αποστόλου µας ενηµέρωσε ότι
ήταν έτοιµος να απαντήσει και στις τρεις βουλευτικές ερωτήσεις. 

Η πρώτη µε αριθµό 352/15-6-2015 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρή-
στου Μπουκώρου προς τον Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρό-
τησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε το Επίδοµα
Πετρελαίου Θέρµανσης, δεν θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιότη-
τας. 

Η τέταρτη µε αριθµό 293/2-6-2015 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου –
Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό Επικρατείας,
σχετικά µε τις άδειες των τηλεοπτικών σταθµών, τα δάνεια προς
τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης (ΜΜΕ) και την ισότιµη προβολή
των κοµµάτων, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος Υπουργού.

Τέλος, η έκτη µε αριθµό 178/4-5-2015 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχε-
τικά µε την προσφυγή στη δικαιοσύνη των τηλεοπτικών σταθµών
για τις αποφάσεις του Υπουργού Επικρατείας µε βάση τις οποίες
τους επιβλήθηκαν αναδροµικά τέλη χρήσης συχνοτήτων, δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος Υπουργού.

Θα αναπτυχθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 344/12-6-2015 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Εύβοιας του Λαϊ-
κού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου προς τον
Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, σχετικά µε τις αλλαγές στη διαχείριση των απορριµ-
µάτων. 

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Ιωάννης Τσιρώ-
νης.

Κύριε Μίχο, έχετε τον λόγο παρακαλώ. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, θέλω να µου επιτρέψετε το εξής: Έχω ένα χαρτί

στα χέρια µου. Είναι από τη νεολαία του ΣΥΡΙΖΑ. Είστε το κυβερ-
νών κόµµα αυτήν τη στιγµή και ευτυχώς που είναι και ο κ. Παρα-
σκευόπουλος εδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Δεν είναι ο κ. Παρα-
σκευόπουλος εδώ. Είναι ο κ. Νικολούδης και ο κ. Τσιρώνης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Συγγνώµη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Συνεχίστε, παρα-

καλώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Αύριο έχουµε µια συγκέντρωση στη Μα-

κεδονία, στη Θεσσαλονίκη για τον Μέγα Αλέξανδρο. Εδώ υπο-
γράφει η νεολαία του ΣΥΡΙΖΑ, να µαζευτεί κόσµος να γίνει
αντισυγκέντρωση. Εάν το κόµµα σας θέλει να δηµιουργήσει φα-
σαρίες για να καλύψει κάποιες καταστάσεις που δεν µπορεί να
φέρει εις πέρας, δεν είναι σωστό να δηµιουργεί και να κάνει αν-
τισυγκεντρώσεις κατά της Χρυσής Αυγής, για µια νόµιµη συγκέν-
τρωση που κάνουµε για τον Μέγα Αλέξανδρο.

Τώρα, από την άλλη, η ίδια νεολαία πέρυσι και πρόπερσι ήταν
στην πρώτη γραµµή για να πάρουν τα Σκόπια το όνοµα «Μακε-
δονία». Αυτό, όµως, είναι πάλι θέµα του κόµµατός σας. Το συγ-
κεκριµένο, όµως, δεν νοµίζω ότι είναι σωστό και θέλω να κατατε-
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θεί στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Μίχος καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα προχωρήσω στην ερώτηση τώρα. 
Κύριε Υπουργέ, υπεραισιόδοξοι οι στόχοι που θέτει το νεόδ-

µητο Εθνικό Σχέδιο Διαχείρισης Απορριµµάτων, το οποίο παρου-
σιάστηκε από το Υπουργείο Περιβάλλοντος πρόσφατα. Με
µεγαλεπήβολα σχέδια περί µείωσης των απορριµµάτων που κα-
ταλήγουν στους χώρους Υγειονοµικής Ταφής Απορριµµάτων
εναποθέτει τις ευθύνες διαχείρισης των απορριµµάτων στους
δήµους, ευελπιστώντας να αυξηθούν τα ποσοστά ανακύκλωσης
µέσα από τη δηµιουργία δηµοτικών Κέντρων Διαχείρισης Ανακυ-
κλώσιµων Υλικών, καθώς και µονάδων κοµποστοποίησης. Ο κάθε
δήµος χρίζεται αποκλειστικός και καθ’ όλα αρµόδιος σχεδιασµού
των κατάλληλων υποδοµών για την ορθή διαχείριση των απορ-
ριµµάτων σε χώρους που θα µπορούν να εξυπηρετούν τις προ-
βλεπόµενες ανάγκες, προστατεύοντας το φυσικό περιβάλλον και
τη δηµόσια υγεία, χωρίς να µετατραπούν σε νέες χωµατερές. Τα
σχέδια διαχείρισης των δήµων πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί
µέχρι τα τέλη Οκτωβρίου.

Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Με ποια κριτήρια καταλληλότητας και διαθεσιµότητας θα γίνει

η επιλογή των χώρων όπου θα ανακυκλώνονται και θα κοµποστο-
ποιούνται τα απορρίµµατα;

Και δεύτερον, δεδοµένης της προϊστορίας αλληλοσπαραγµών
που έχουν υπάρξει σε επίπεδο δήµων περί της χωροθέτησης των
υποδοµών διαχείρισης απορριµµάτων, πώς σκοπεύουν να αντι-
µετωπίσουν το κύµα προσφυγών και αντιδράσεων και να εφαρ-
µόσουν το Εθνικό Σχέδιο Διαχείρισης Απορριµµάτων εντός των
τόσο σύντοµων χρονικών ορίων που έχουν τεθεί;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Μίχο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παραγωγι-

κής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, θίγετε µε την ερώτησή σας ένα θέµα το οποίο
είναι χρυσή αφορµή να το ξεκαθαρίσουµε, γιατί όταν σκεπτόµα-
στε για την ολοκληρωµένη διαχείριση απορριµµάτων στο µυαλό
µας διαρκώς έρχονται ο παράνοµες χωµατερές µε τους γλάρους
από πάνω, τις οσµές, τα στραγγίσµατα και την καταστροφή του
υδροφορέα. 

Θα πω και πάλι το εξής: Θα είµαστε συνέχεια στην ίδια µοίρα
όσο δεν αντιλαµβανόµαστε ότι αυτά τα υλικά, αυτά τα προϊόντα
τα οποία τα έχουµε χρυσοπληρώσει και πολύ µεγάλο κοµµάτι
τους -ειδικά στις αστικές περιοχές- είναι τα τρόφιµα που κατα-
ναλώνουµε, αυτά που έχουµε στα ψυγεία µας πριν µια ώρα, αυτά
που ταΐζουµε τα παιδιά µας -δεν είναι ρύποι, είναι απόλυτα υγι-
εινά, βιοαποδοµήσιµα προϊόντα. Όταν τα αναµειγνύουµε, µετα-
τρέπονται σε τοξική βόµβα.

Άρα, όλος ο καινούργιος εθνικός σχεδιασµός πατάει σε ακρι-
βώς αυτήν τη λογική: Μην αναµείξουµε. Να έχουµε τη διαλογή
αυτών των προϊόντων στην πηγή, εκεί, δηλαδή, που είναι το σπίτι
του καταναλωτή, ώστε όταν φτάσουν να τα διαχειριστούµε, να
είναι καθαρά και όσον το δυνατόν υψηλότερης αγοραστικής
αξίας, γιατί αυτά τα προϊόντα είναι περιζήτητα στην κυκλική οι-
κονοµία. 

Άρα, οι εγκαταστάσεις τις οποίες εµείς θέλουµε να χωροθε-
τήσουµε και δίνουµε σε δήµους και -το τονίζω- σε συστάδες
δήµων –γιατί δεν είναι υποχρεωτικό κάθε δήµος να παλέψει
µόνος του, µπορούν να παλέψουν όλοι µαζί, ανά περιφέρεια, ανά
δηµοτική ενότητα, ανά νοµό, ανά περιοχές που έχουν ίδια,  όµοια
γεωγραφικά χαρακτηριστικά, το έχω τονίσει αυτό σε κάθε τόνο-
, δεν θα είναι ούτε εγκαταστάσεις αποθήκευσης, ούτε εγκατα-
στάσεις τύπου ΧΥΤΑ, ΧΥΤΥ. Θα είναι εγκαταστάσεις οι οποίες θα
έχουν συλλογή γυαλιού, συλλογή χαρτιού, κοµποστοποίηση, που
γίνεται σε όλα τα πάρκα αυτήν τη στιγµή της Ευρώπης. Και σας
λέω ειλικρινά ότι ένας κοµποστοποιητής αυτήν τη στιγµή βρίσκε-

ται στην αυλή του σπιτιού µου και δεν προκαλεί καµµία όχληση
εδώ και χρόνια σε κανέναν γείτονα. Κάνω κοµποστοποίηση εδώ
και δέκα-δεκαπέντε χρόνια και αποµειώνω σηµαντικά τα τρόφιµα. 

Συνεπώς να κατανοήσουµε ότι ένας κοµποστοποιητής είτε σε
επίπεδο δηµοτικό, το οποίο µαζεύει κλαδέµατα, µαζεύει τα βιοα-
ποδοµήσιµα είτε σε επίπεδο οικιακό, είναι µια δραστηριότητα
πάρα πολύ καθαρή. 

Τονίζω το εξής: Δεν θα πήγαινα -ούτε στο Ελληνικό ούτε στον
Ασπρόπυργο ούτε πουθενά- καµµία δραστηριότητα σε οικιστικό
ιστό, την οποία δεν θα έβαζα στην αυλή του σπιτιού µου. Σε όλες
τις χώρες είναι δίπλα στους δηµότες. Και γιατί πρέπει να είναι
δίπλα στους δηµότες αυτές οι δραστηριότητες; Γιατί εκεί παρά-
γονται τα προδιαλεγµένα, γιατί δεν µπορεί ο δηµότης να ξεκου-
βαλιέται χιλιόµετρα, για να τα δώσει. Πρέπει να έχουµε µέσα στο
δήµο αυτές τις µικρές µονάδες συλλογής, αλλά επ’ ουδενί µην
τις συνδυάζουµε µε αυτά που έχουµε σαν εικόνα στο µυαλό µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Υπουργέ.
Κύριε Μίχο, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ.
Αναφέρατε πριν για τη ζηµιά που γίνεται στον υδροφόρο ορί-

ζοντα. Συµφωνώ. Το ξέρω πάρα πολύ καλά. Και µια µεγάλη ζηµιά
κάνουν οι λεγόµενοι Ροµά που κατεβάζουν µετασχηµατιστές,
που το υγρό το οποίο έχουν µέσα είναι άκρως καρκινογόνο, µη
διασπώµενο όταν πέφτει στη γη και αυτό πάει στον υδροφόρο
ορίζοντα. Όµως, µε τους συγκεκριµένους είναι κάτι διαφορετικό,
γιατί είναι πάρα πολλοί ψηφοφόροι και προστατευόµενοι όλων
των κοµµάτων στο παρελθόν. Αν θέλετε, να κάνετε κάτι γι’ αυτό,
όπως για τα καλώδια που ανέφερε πριν και ο κ. Βλάχος, όπου
ξέρουµε πάρα πολύ καλά τι γίνεται. Και όχι µόνο γι’ αυτά, αλλά
και για τα νεκροταφεία που µπαίνουν µέσα και παίρνουν χαλκό
και ό,τι άλλο βρουν κλπ.. 

Από κει και πέρα, ξέρουµε τι έγινε στην Κερατέα. Θυµάστε τι
είχε γίνει. Είχε γίνει ένας χαµός τότε. Αυτήν τη στιγµή το σχέδιο
είναι υπό διαβούλευση, αλλά, δυστυχώς, θα καταλήξει σε ιδιώ-
τες. Μακεδονία και Θράκη θα τα διεκδικήσει ο Μπόµπολας. Στην
Αττική τα διεκδικεί ο Μπόµπολας και ο Λάτσης. Στην Ήπειρο τα
διεκδικεί ο Μπόµπολας, ο Κόκκαλης και ο Περιστέρης. Στην Πε-
λοπόννησο τα πήρε η «ΤΕΡΝΑ». Ξέρουµε πάρα πολύ καλά πόσο
του ενδιαφέρει η συγκεκριµένη δουλειά. Είναι πάρα πολλά τα
λεφτά. Το µόνο που δεν τους ενδιαφέρει είναι η ζηµιά που θα
γίνει στο περιβάλλον και όλα τα υπόλοιπα. Το µόνο που τους εν-
διαφέρει είναι η τσέπη τους. 

Από κει και πέρα, εάν υπήρχε η «ΜΟΜΑ» –θα ξαναγυρίσω λίγο
εκεί- και τα µηχανήµατα, θα ήταν πολύ πιο εύκολο να βοηθηθούν
και οι δήµοι να κάνουν µια δουλειά. Αλλά για τα µηχανήµατα που
έφυγαν και ποιοι τα πήραν –εκτός από αυτά που έφυγαν για την
Αλβανία- επί πρωθυπουργίας του κ. Σηµίτη, δεν έχει λογοδοτήσει
κανένας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Μίχο.
Κύριε Υπουργέ, µισό λεπτό να καλωσορίσουµε µαθητές και

µαθήτριες από το Περιστέρι.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν
στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Καλοκαιρινό Εργαστήρι Δηµοκρα-
τίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι επτά µαθητές
και µαθήτριες και καθηγητές και καθηγήτριες συνοδοί τους από
το 3ο και 12ο Γυµνάσιο Περιστερίου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. Σας ευχόµαστε υγεία και καλή πρό-
οδο.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παραγωγι-

κής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Στη δευ-
τεροµιλία σας θίξατε ένα καυτό ζήτηµα, µια διαµάχη, που στις
περισσότερες περιπτώσεις παίρνει όρους ποδοσφαιρικής σύγ-
κρουσης ανάµεσα στο ιδιωτικό και στο δηµόσιο. 
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Προσωπικά έχω αρθρογραφήσει επανειληµµένα ότι γίνεται
συχνά για πολιτικές σκοπιµότητες αυτή η «ποδοσφαιρική σύγ-
κρουση» ανάµεσα στο ιδιωτικό και στο δηµόσιο. Διότι ιστορικά,
τουλάχιστον, στις χώρες του υπάρχοντος, όπως λέµε, καπιταλι-
σµού -που είναι ουσιαστικά αυτήν τη στιγµή σχεδόν όλες οι
χώρες του πλανήτη, δεν είµαι κοινωνιολόγος ή οικονοµολόγος
να ξέρω αν υπάρχουν κάποιες εξαιρέσεις οικονοµιών που να µην
λειτουργούν µε όρους χρηµατιστικούς και όρους αγοράς- σε
άλλες χώρες όπου οι πολίτες και οι πολιτικοί δεν υποκύπτουν σε
αυτήν την άγονη διαµάχη, βλέπουµε εξαίρετα παραδείγµατα δη-
µόσιων οργανισµών και ιδιωτικών φορέων που προσφέρουν στον
πολίτη. Μια ιδιωτική επιχείρηση, προφανώς προσφέρει µια υπη-
ρεσία ή ένα προϊόν στον πολίτη, αλλά το ίδιο οφείλει να κάνει και
η δηµόσια διοίκηση από τη δική της µεριά και το δικό της µετε-
ρίζι. 

Παραδείγµατα ιστορικά χωρών που να µην έχουν καθόλου δη-
µόσιο τοµέα, όπως κάποιοι οραµατίζονται –οι πολύ σκληροί νεο-
φιλελεύθεροι- ή καθόλου ιδιωτικό, δεν έχουµε συχνά. Παντού,
σε όλες τις οικονοµίες, ακόµα και στην εποχή του υπαρκτού σο-
σιαλισµού, δεν ήταν τελείως ξεκάθαρα τα όρια.

Εµείς, εδώ στην Ελλάδα, αυτό που οφείλουµε να κάνουµε ως
δηµόσια διοίκηση από τη δική µας µεριά είναι να προσφέρουµε
ένα υγιές περιβάλλον για όποιον επιχειρηµατία επιθυµεί να προ-
σφέρει µια υπηρεσία, ένα προϊόν στο κοινωνικό σύνολο και από
την άλλη µεριά να υποχρεώσουµε αυτόν τον επιχειρηµατία να
σέβεται το δηµόσιο συµφέρον και τον πολίτη. 

Υπ’ αυτήν την έννοια, ήδη έχω κριτικάρει σε άλλες οµιλίες µου
-και εδώ στη Βουλή- κάποιες συµβάσεις διαχείρισης απορριµµά-
των, οι οποίες, κατά την ταπεινή µου γνώµη, αλλά και τη γνώµη
γενικά των ανθρώπων που συνέταξαν το καινούργιο Εθνικό Σχέ-
διο, είναι εκτός των στόχων της κυκλικής οικονοµίας. Δηλαδή,
αυτά τα προϊόντα, τα οποία αυτήν τη στιγµή όλοι παραδεχόµα-
στε πλέον ότι έχουν αξία, δεν γυρίζουν στον πολίτη, αλλά καρ-
πούται τη µερίδα του λέοντος ο ιδιώτης. Γι’ αυτόν τον λόγο,
έχουµε κριτικάρει τέτοιου είδους συµβάσεις και ζητάµε να επα-
νεξεταστούν ακριβώς µέσα στο σχέδιό µας. 

Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι ακόµα και αν κάνει ένας δήµος
µια δηµόσια επένδυση, δεν θα έχει µία εµπορική συναλλαγή µε
κάποιον τελικό αποδέκτη αυτών των προϊόντων. Κάποιοι έµποροι
θα αγοράσουν αυτά τα προϊόντα µε διαφάνεια και µε την προ-
στασία του δηµοσίου συµφέροντος. Αυτό προβλέπουµε στο και-
νούργιο µας εθνικό σχέδιο.

Συνεπώς, όταν φθάσει ο δήµος να συλλέγει µε τον σωστό
τρόπο αυτά τα υλικά που µαζεύονται στην περιοχή του –γυαλί,
χαρτί, κοµπόστ, πλαστικά, µπαταρίες, ηλεκτρικές συσκευές- ο
δηµότης ο οποίος τα διέθεσε στον δήµο, θα έχει το µέγιστο δυ-
νατό οικονοµικό αποτέλεσµα. Αυτή είναι η υποχρέωσή µας ως
πολιτεία. Δεν είναι υποχρέωσή µας ως πολιτεία να πούµε να µην
τα πάρει κάποιος ιδιώτης. Προφανώς, σε κάποια ιδιωτική εται-
ρεία θα καταλήξουν εν τέλει για να χρησιµοποιηθούν. Άρα, κά-
ποια σχέση µε τους ιδιώτες πρέπει να έχουµε. Πρέπει να
αποφύγουµε αυτού του τύπου τις ιδεοληψίες, ότι, όχι, όλα πρέ-
πει να γίνουν δηµόσια. Πρέπει να υπάρχει µια δηµόσια επιχεί-
ρηση που θα αγοράζει; Δεν ξέρω πώς αντιλαµβανόµαστε αυτό
το πράγµα, όταν µιλάµε υπέρ του δηµοσίου. 

Εγώ έχω πει από το Βήµα αυτής της Βουλής ότι αυτά τα υλικά
είναι δηµόσιος πόρος, όπως και τα τέλη ανακύκλωσης που δί-
νουν οι ρυπαντές, οι εταιρείες που παράγουν αυτά τα υλικά, είναι
δηµόσιος πόρος. Και έχω εξηγήσει σε άλλους Βουλευτές γιατί
είναι δηµόσιος πόρος. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι σε αυτόν το
δηµόσιο πόρο και στη διαχείρισή του, είναι αδύνατο και απαγο-
ρεύεται σε κάποιο στάδιο αυτής της διακίνησης να εµπλακούν
κάποιοι ιδιώτες. Μην έχουµε αυτό το πράγµα στο µυαλό µας σαν
ένα ποδοσφαιρικό δίληµµα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε. 
Κύριε Μίχο, το κατέχει το θέµα ο κύριος Υπουργός. 
Ευχόµαστε να το πολεµήσετε αποτελεσµατικά! 
Κύριε Υπουργέ, κύριε Νικολούδη, κύριε Καρκατσούλη, πρέπει

σε ενεργή συνεδρίαση να κάνω δυο ανακοινώσεις. Θα τελειώσω
και θα συνεχίσουµε µε την ερώτησή σας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω το
δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 29 Ιουνίου 2015. 

«Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 377/23-6-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μεσσηνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αθανασίου Πετράκου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών,
Ναυτιλίας και Τουρισµού, σχετικά µε την πορεία εξέλιξης σηµαν-
τικών έργων υποδοµών στη Μεσσηνία όπως τα έργα «Καλό
Νερό-Τσακώνα» και ο Περιµετρικός της Καλαµάτας «Καλαµάτα-
Ριζόµυλος».

2. Η µε αριθµό 379/23-6-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων για τη µείωση της εγκληµατικότητας στα Νε-
όκτιστα Ασπροπύργου.

3. Η µε αριθµό 370/19-6-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Αντω-
νίου Γρέγου προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Εσωτερι-
κών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε το συνέδριο
που διοργανώνει στη Φλώρινα η αυτοαποκαλούµενη «Αυστραλο-
µακεδονική Επιτροπή Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων» σε συνεργασία
µε το «ουράνιο τόξο», σκοπός του οποίου είναι «να ξαναγράψουν
την ιστορία της Μακεδονίας».

4. Η µε αριθµό 363/16-6-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά του Ποταµιού κ. Νικολάου Ορφανού προς τον
Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού, σχε-
τικά µε την αντιµετώπιση της ανεργίας στη Ναυπηγοεπισκευα-
στική Ζώνη του Περάµατος. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 376/23-6-2015 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Επικρατείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αγλαΐας Κυρίτση προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τα µέτρα αντιµετώπισης εκτάκτων
αναγκών που προκύπτουν από τις αυξηµένες προσφυγικές ροές
στα νησιά του Βορειοανατολικού Αιγαίου.

2. Η µε αριθµό 380/23-6-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κορινθίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρίστου Δήµα προς τον
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε την ετοιµότητα και την ενίσχυση της Πυροσβεστικής Υπηρε-
σίας για την αντιπυρική περίοδο. 

3. Η µε αριθµό 365/18-6-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Ποταµιού κ. Γεωργίου Αµυρά προς τον Υπουργό
Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού, σχετικά µε την
ανάγκη άµεσης λύσης στα ενδοκυκλαδικά ακτοπλοϊκά δροµολό-
για εν µέσω τουριστικής περιόδου.

4. Η µε αριθµό 356/16-6-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μεσσηνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθα-
νασίου Πετράκου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών,
Ναυτιλίας και Τουρισµού, σχετικά µε την υποχρεωτική αναγραφή
στα τιµολόγια των εκπτώσεων και άλλων πιθανών παροχών των
προµηθευτών προς τα super markets.

5. Η µε αριθµό 219/14-5-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώ-
ταρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την προκλη-
τική ενέργεια Σκοπιανών στη Φλώρινα.

6. Η µε αριθµό 234/18-5-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις διµερείς σχέσεις
µε τις όµορες χώρες και την ανακήρυξη της Ελληνικής Αποκλει-
στικής Οικονοµικής Ζώνης.

7. Η µε αριθµό 168/28-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώ-
ταρου προς τους Υπουργούς Εξωτερικών και Επικρατείας, σχε-
τικά µε την «εκχώρηση του ονόµατος της Μακεδονίας µας στους
σκοπιανούς».

8. Η µε αριθµό 361/16-6-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Τάσ-
σου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και
Τουρισµού, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την αποκατάσταση
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της ενδοκυκλαδικής ακτοπλοϊκής επικοινωνίας.
ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-

νονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 1116/24-3-2015 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Αθη-

νών του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε πρωτοσέλιδο της
τουρκικής εφηµερίδας “Aydinlik” ότι η «Τουρκία προχώρησε σε
σύσταση επιτροπής για τη διεκδίκηση δεκαέξι ελληνικών νη-
σιών».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Ιωάννης Σταθάς ζητά ολιγοήµερη άδεια από 25-6-2015 ως 30-6-
2015 για απουσία στη Γερµανία και ο Βουλευτής Κυκλάδων του
ΣΥΡΙΖΑ κ. Νικόλαος Συρµαλένιος ζητά άδεια από 26-6-2015 ως
29-6-2015 για απουσία στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Η Βουλή ενέκρινε

τις ζητηθείσες άδειες.
Τώρα εισερχόµαστε στην ανάπτυξη της τελευταίας για σή-

µερα επίκαιρης ερώτησης, της µε αριθµό 339/11-6-2015, του
Βουλευτή Επικρατείας του Ποταµιού κ. Παναγιώτη Καρκατσούλη
προς τον Υπουργό Επικρατείας για την Καταπολέµηση της
Διαφθοράς, σχετικά µε τα αποτελέσµατα των ενεργειών της Κυ-
βέρνησης για την καταπολέµηση της διαφθοράς.

Θα απαντήσει ο Υπουργός Επικρατείας για την Καταπολέµηση
της Διαφθοράς κ. Παναγιώτης Νικολούδης.

Κύριε Καρκατσούλη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΚΑΤΣΟΥΛΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ο λόγος για τη διατύπωση αυτής της επίκαι-

ρης ερώτησης είναι να πληροφορηθούµε, και να πληροφορηθεί
το Σώµα και ο ελληνικός λαός εν ευρεία έννοια, πού ακριβώς βρι-
σκόµαστε σε σχέση µε την καταπολέµηση της διαφθοράς. 

Παρέλκει να αναφέρω ότι πρόκειται για µείζον θέµα, του
οποίου η σηµασία είναι αυτονόητη. Έχει τονιστεί και στις προ-
γραµµατικές δηλώσεις, έχει τονιστεί και από εσάς κατ’ επανά-
ληψη. Εν πάση περιπτώσει, είναι απόλυτη προτεραιότητα, ειδικά
κατά τις στιγµές τις οποίες η χώρα µας βιώνει όπου η προσπά-
θειά µας να ανταποκριθούµε στις αυξηµένες δηµοσιονοµικές και
οικονοµικές απαιτήσεις είναι πολύ µεγάλη. Εκεί η διαφθορά θα
µπορούσε να αποτελέσει -ή δυνάµει αποτελεί- έναν πόρο, µια
πρόσοδο η οποία θα µπορούσε να συνδράµει αποτελεσµατικά
στην προσπάθεια της οικονοµικής ανάταξης της χώρας µας.

Αυτά τα γνωρίζετε εσείς καλύτερα από όλους, κύριε Υπουργέ,
διότι και σύµφωνα µε την προηγούµενη θητεία σας, η αναφορά
σας στη Βουλή ήταν ότι υπάρχουν υποθέσεις οι οποίες έχουν
ελεγχθεί. Αναφέρατε ότι ήταν περίπου δύο χιλιάδες. Αντιλαµβά-
νοµαι ότι αυτά είναι ενδεικτικά. Εν πάση περιπτώσει, όµως, το
θέτω ως θέµα τάξεως, διότι από την άλλη µεριά αναφέρατε ότι
2,5 δισεκατοµµύρια θα µπορούσαν να εξοικονοµηθούν από τον
έλεγχο αυτών των υποθέσεων.

Το πρώτο, λοιπόν, ερώτηµα, το οποίο είναι εύλογο νοµίζω,
είναι το εξής; Γιατί, κύριε Υπουργέ –ερωτώ δι’ υµών την Κυβέρ-
νηση- δεν περιλήφθηκε κάτι συγκεκριµένο στην πρόταση που
έκανε η ελληνική πλευρά προς τους θεσµούς κατά το διάστηµα
της διαπραγµάτευσης;

Γνωρίζετε ότι στο έντυπο «Staff Level Agreement» που φέρει
ηµεροµηνία Μαΐου 2015 υπάρχει αναφορά στη διαφθορά και το
µόνο το οποίο περιλαµβάνεται εκεί είναι ότι θα υπάρξει κάποιο
θετικό σχέδιο αντιµετώπισης της διαφθοράς, το οποίο κατά τον
µήνα Ιούλιο θα έχει περατωθεί και υποθέτουµε ότι τότε θα ξέ-
ρουµε κάποια συγκεκριµένα µέτρα.

Ήθελα, λοιπόν, να σας ρωτήσω στην πρωτοµιλία µου αν υπάρ-
χει πρόοδος στο συγκεκριµένο σχέδιο και αν µπορείτε να µας
δώσετε περισσότερες πληροφορίες γι’ αυτό, δηλαδή ποιες συγ-
κεκριµένες επιχειρησιακές δράσεις περιλαµβάνει, ποιος, πότε,
κλπ.

Το δεύτερο πράγµα που ήθελα να σας ρωτήσω, γιατί µου δη-
µιουργείται µία απορία, είναι το εξής: Το σχέδιο συντονισµένων
δράσεων το οποίο είχε περιληφθεί στον νόµο 4320/2015 είναι το
ίδιο στρατηγικό σχέδιο το οποίο αναφέρεται και στο «Staff Level
Agreement»; Σας παρακαλώ πολύ να το διευκρινίσετε αυτό. 

Θα µιλήσω και για ένα τρίτο πολύ ειδικό θέµα –είναι απ’ αυτά
που δεν συζητούµε στην Ελλάδα- και θα ολοκληρώσω την πρω-
τοµιλία µου µ’ αυτό. Είδα την τρίτη έκθεση για την εφαρµογή της
«Anti Bribery Convention» του ΟΟΣΑ για τον Μάρτιο του 2015 –
είµαι βέβαιος ότι το γνωρίζετε- που αναφέρεται στον έλεγχο της
εξωτερικής δωροδοκίας, αυτήν που κάνουν οι ελληνικές επιχει-
ρήσεις στο εξωτερικό. Εδώ, λοιπόν, έχει αναφορά και σε σας
συγκεκριµένα, λέγοντας ότι υπάρχουν επτά περιπτώσεις –µάλι-
στα, λέει ότι υπάρχουν επτά εν εξελίξει έρευνες- δωροδοκιών
από αλλοδαπές εταιρείες σε Έλληνες αξιωµατούχους.

Θα ήθελα, αν µπορείτε, να µας πληροφορήσετε σχετικά µε το
ποια είναι η έκβαση αυτών των συγκεκριµένων υποθέσεων.
Επειδή αυτό είναι πολύ πρόσφατο και το είδα, θα ήθελα να πλη-
ροφορηθούµε σχετικά µε το τι ακριβώς κάνουµε σ’ αυτό.

Το τελευταίο που θα ήθελα είναι, αν µπορείτε, να µας πείτε νε-
ότερα από τα πορίσµατα της ελληνοϊταλικής συνεργασίας. Είδα
µε ενδιαφέρον ότι υπάρχει αναφορά σε Ολοκληρωµένα Πληρο-
φοριακά Συστήµατα εκεί για τον έλεγχο της διαφθοράς. Αν
υπάρχει ένα εργαλείο το οποίο θα µπορούσε να είναι αποτελε-
σµατικό, είναι η ύπαρξη Ολοκληρωµένων Πληροφοριακών Συ-
στηµάτων για τον έλεγχο της διαφθοράς. Αν µπορείτε, θα ήθελα
–γιατί είναι µείζον- να µας δώσετε κάποιες περισσότερες πληρο-
φορίες γι’ αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε,

κύριε Καρκατσούλη.
Ο αξιότιµος Υπουργός κ. Παναγιώτης Νικολούδης έχει τον

λόγο.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΝΙΚΟΛΟΥΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θα ήταν εκδήλωση τυπικής ευγένειας, εάν έλεγα ότι πραγ-

µατικά ευχαριστώ για την ερώτηση αυτή, την οποία πραγµατικά
θεωρώ επιτοµή της ορθής άσκησης κοινοβουλευτικού ελέγχου,
διότι πράγµατι είµαι απόλυτα πεπεισµένος µε τη µικρή κοινοβου-
λευτική εµπειρία µου ότι έτσι πρέπει να γίνεται ο έλεγχος, δη-
λαδή να ερωτάται ο Υπουργός «τι κάνατε το συγκεκριµένο χρο-
νικό διάστηµα».

Από εκεί και πέρα, ας µου επιτραπεί να έχω κάποιες παρατη-
ρήσεις στο κείµενο της ερώτησης και κυρίως να επισηµάνω µία
ανακρίβεια και µία ενδεχοµένως παρεξήγηση. 

Γράφει, λοιπόν, η ερώτηση ότι είχα δηλώσει κατά το στάδιο
των προγραµµατικών δηλώσεων της Κυβέρνησης ότι έχει εντο-
πιστεί σε έναν αριθµό τρεισήµισι χιλιάδων υποθέσεων κρυµµένη
φορολογητέα ύλη γύρω στα 7 δισεκατοµµύρια ευρώ, τα οποία
αναµένεται να αποδώσουν φόρο όχι µόνο 2,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ, αλλά 3 έως 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Η µόνη διαφορά, κύριε Καρκατσούλη, είναι ότι ουδέποτε είχα
πει εγώ για άµεση είσπραξη. Είµαι βέβαιος ότι θυµάστε πολύ
καλά ότι είχα πει ότι υπάρχουν προβλήµατα. Μακάρι να µπορού-
σαµε τώρα να τα εισπράξουµε, αλλά για λόγους δυσχέρειας δεν
θα µπορέσουµε ίσως να τα εισπράξουµε πολύ σύντοµα.

Κατά δεύτερον, είχα πει ότι, αν µας δοθεί λίγος χρόνος, στον
τοµέα της διαφθοράς αυτή η χώρα θα είναι µία άλλη χώρα.

Έρχοµαι σήµερα, λοιπόν, να απόσχω από οποιαδήποτε προ-
βολή οποιασδήποτε δικαιολογίας που, αν την προβάλω, είµαι πε-
πεισµένος ότι καλόπιστα θα την κάνετε δεκτή, ότι δηλαδή είναι
ένα νεοσύστατο Υπουργείο, µία νεοσύστατη Γραµµατεία που
χρειάζεται κάποιο χρόνο, κ.λπ.. Ωστόσο, εγώ προβάλλω µόνο ένα
πράγµα και σας λέω ότι θεωρώ ότι ένας σωστός νόµος, για να
φτιαχτεί µε τη σωστή διαδικασία και να τον φέρει κανείς στη
Βουλή, χρειάζεται διάστηµα τουλάχιστον έξι µηνών. 

Μ’ αυτά τα δεδοµένα, λοιπόν, και µ’ αυτές τις πιέσεις, στο χρο-
νικό διάστηµα που µεσολάβησε µέχρι τώρα, εµείς έχουµε ολο-
κληρώσει ένα σχέδιο νόµου που αφορά την αντιµετώπιση της
λαθρεµπορίας καπνικών προϊόντων. Έχουµε αρχίσει επαφές µε
όλους τους ενδιαφερόµενους φορείς, των οποίων τις απόψεις
θα λάβουµε υπ’ όψιν µας για την κατάρτιση ενός σχεδίου νόµου
για την αντιµετώπιση της λαθρεµπορίας οινοπνευµατωδών
ποτών.

Κυρίως εκείνο που θα ήθελα πραγµατικά να σας τονίσω, στην
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προσπάθειά µου να σας δώσω µια πειστική απάντηση, είναι ότι
στο µικρό, κατά τη γνώµη µου, ακόµα χρονικό διάστηµα έχουµε
εκδώσει διακόσιες σαράντα επτά εντολές ελέγχου προς όλες τις
Υπηρεσίες, πάντοτε µε όλους τους ελεγκτικούς µηχανισµούς.

Για να µη µένουν µόνο ως λόγια, καταθέτω αµέσως εις τη
Γραµµατεία έγγραφο για να ελέγξετε -και µπορείτε να ελέγξετε
µε οποιονδήποτε τρόπο θέλετε- µέχρι και την τελευταία υπόθεση
που έχει σταλεί, σε ποιον µηχανισµό έχει σταλεί και πόσος αριθ-
µός είναι εις το ΣΔΟΕ. Είναι εις τη διάθεσή σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Επικρατείας κ. Παναγιώτης Νι-
κολούδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αναφερόµενος στο τελευταίο γεγονός, θέλω να πω ότι για
εµένα είναι τιµή η εµπιστοσύνη µε την οποία πολίτες και φορείς
προσφεύγουν σε εµάς, διότι οι πιο πολλές παραγγελίες δόθηκαν
µετά από καταγγελίες πολιτών και φορέων.

Δεν θέλω να παραβιάσω τον χρόνο. Ελπίζω ότι στη δευτερο-
λογία µου θα έχω µεγαλύτερη ευκαιρία να αναφερθώ σε ένα ιδι-
αίτερα κρίσιµο σηµείο, ζήτηµα, θέµα -όπως θέλετε πείτε το-,
προκειµένου να σας δείξω ότι χωρίς το έργο µας να έχει ολοκλη-
ρωθεί, η αλλαγή που έχω υποσχεθεί στον τοµέα της αντιµετώπι-
σης της διαφθοράς έχει αρχίσει να σηµειώνεται, είναι εδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Υπουργέ.

Κύριε Καρκατσούλη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΚΑΤΣΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι πάρα πολύ ενθαρρυντικό το ότι δώσατε

συγκεκριµένες απαντήσεις σε συγκεκριµένα ερωτήµατα και αυτό
το οποίο έχω αντιληφθεί εγώ µε την πολύ µικρή κοινοβουλευτική
εµπειρία που διαθέτω -και θα ήθελα να πω και δηµοσίως καθ’
υπόδειξιν του κυρίου Προέδρου, ο οποίος έχει πολύ µεγαλύτερη
εµπειρία- είναι ότι ο κοινοβουλευτικός έλεγχος είναι για να βοη-
θήσει κάποιος την Κυβέρνηση να κάνει εποικοδοµητικές προτά-
σεις για το πώς µπορεί να βελτιωθεί η πολιτική. Δεν είναι ένα
πεδίο αντιπαράθεσης ανάµεσα στα πολιτικά κόµµατα, ως συνή-
θως γίνεται. Σας ευχαριστώ πολύ για τις παρατηρήσεις σας.

Θα ήθελα να αναφερθώ σε δύο-τρεις προτάσεις, οι οποίες εν-
δεχοµένως θα σας ήταν χρήσιµες. Η πρώτη, από την προηγού-
µενη δική µου εµπειρία, είναι ότι θα σας έλεγα να επικεντρωθείτε
στο εξής: Στο σχέδιο νόµου µπορεί να είναι ειδικότερα, αλλά, εν
πάση περιπτώσει, ένα στοιχείο της πολιτικής σας θα µπορούσε
να αναφέρεται στο πώς αντιµετωπίζονται τα γενεσιουργά αίτια
της διαφθοράς.

Για παράδειγµα, οι περίπλοκες διοικητικές διαδικασίες, κύριε
Υπουργέ, γνωρίζετε ότι είναι πάντοτε µία αιτία παραγωγής φαι-
νοµένων διαφθοράς. Αυτές οι περίπλοκες διαδικασίες γίνονται
εστίες διαφθοράς, όταν υπεισέρχεται φυσική επαφή του πολίτη
µε κάποιες κρατικές αρχές.

Θα ήθελα να δώσω κάποια παραδείγµατα. Στις αδειοδοτήσεις
και ιδιαίτερα στις αυτοψίες είναι γνωστό τοις πάσι ότι συντελείται
το παιγνίδι της διαφθοράς ή, εν πάση περιπτώσει, αναπτύσσεται
η διαφθορά κατά τη διάρκεια των επαφών. Όσο περισσότερες
επαφές ή ευκαιρίες για φυσική επαφή υπάρχουν, τόσο µεγαλύ-
τερες περιπτώσεις διαφθοράς αντιµετωπίζουµε. 

Από την άλλη µεριά, το ίδιο ισχύει και για τις περιπτώσεις εκεί-
νες που πρέπει ο πολίτης να έρθει σε επαφή είτε µε γιατρούς
είτε να υποβληθεί σε κάποιες εξετάσεις κ.λπ. και, βεβαίως, όταν
πρόκειται να πληρώσει.

Αυτό το οποίο θέλω να σας πω είναι ότι θα έπρεπε να βάλετε
στο επίπεδο του σχεδιασµού σας κάποιες µείζονες διοικητικές
διαδικασίες, όχι περισσότερες από δύο έως τρεις, κατά τις
οποίες υπάρχει επαφή του πολίτη µε τις κρατικές αρχές και εκεί
αναπτύσσεται το στοιχείο και η σχέση της διαφθοράς. Πρέπει
εκεί να κάνετε κάποια πρόταση για το πώς θα µπορούσε να µει-
ωθεί αυτή η επικοινωνία. Πάντοτε η ηλεκτρονική τεχνολογία είναι
αυτή η οποία βοηθάει.

Αντιλαµβάνοµαι ότι αυτό είναι ένα θέµα περισσότερο σε επί-
πεδο σχεδιασµού πολιτικής και λιγότερο στην πρακτική αντιµε-
τώπιση, στην καταστολή εν πάση περιπτώσει. Όµως, νοµίζω ότι

από το Υπουργείο, επειδή είναι καινούργιο και υπάρχουν πολλές
προσδοκίες επενδεδυµένες σε εσάς, καλό θα είναι να δώσετε
και ένα τέτοιο δείγµα γραφής.

Αντιλαµβάνοµαι ότι αυτό είναι περισσότερο και ένα θέµα συν-
τονισµού -και ενδοκυβερνητικού και κυβερνητικού- µε τα υπό-
λοιπα επίπεδα διοικήσεως, διότι η διαφθορά συνήθως δεν εκδη-
λώνεται στο υψηλό επίπεδο, υπάρχει αυτή η λεγόµενη «υψηλή
διαφθορά», αλλά εκδηλώνεται και στο χαµηλότερο επίπεδο. Και
σε αυτό το χαµηλότερο επίπεδο καλό θα ήταν να παίρναµε κά-
ποιες πρωτοβουλίες, ούτως ώστε να µπορέσουµε να κόψουµε
αυτές τις διεπαφές. 

Για παράδειγµα, τα ΚΕΠ, που ήταν µία τέτοια ιδέα, απέκοψαν
το επίπεδο της συναλλαγής στο Ποινικό Μητρώο. Όταν πήγαινε
κάποιος στο Ποινικό Μητρώο και υπήρχε η φυσική επαφή, εκεί
αναπτυσσόταν και ο δίαυλος της διαφθοράς.

Νοµίζω ότι θα έχουµε την ευκαιρία, εάν πάρετε µια νοµοθετική
πρωτοβουλία, να είµαστε πολύ πιο συγκεκριµένοι και να σας κά-
νουµε πιο συγκεκριµένες προτάσεις.

Να αναφέρω µια δεύτερη πρόταση, αν µου επιτρέπετε. Ένα
λεπτό µόνο θα πάρω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Βεβαίως, µπορείτε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΚΑΤΣΟΥΛΗΣ: Μια δεύτερη πρόταση, λοι-

πόν, είναι να προτείνετε να περιληφθεί στην ανάλυση επιπτώ-
σεων των νόµων µια πρόβλεψη για την πιθανή ανάπτυξη
φαινοµένων διαφθοράς στη συγκεκριµένη ρύθµιση.

Ακούστε, αυτό είναι µια λαµπρή ευκαιρία. Δηλαδή µπορείτε να
συνεννοηθείτε µε τον Γενικό Γραµµατέα της Κυβέρνησης και
στην ανάλυση επιπτώσεων, η οποία συνοδεύει κάθε νόµο και
είναι µεν καινούργια, αλλά για τους Βουλευτές και για τον πολύ
κόσµο -να το πω έτσι- είναι ένα κείµενο το οποίο δίνει ουσιώδεις
πληροφορίες για τη ρύθµιση. 

Επειδή εκεί υπάρχουν διάφορα, -όπως τι επιπτώσεις έχει στον
ανταγωνισµό η ρύθµιση, αν έχει γίνει τούτο, αν έχει γίνει εκείνο-
, και επειδή δεν υπάρχει συγκεκριµένη πληροφορία για τη δια-
φθορά, θα µπορούσε να προστεθεί µόνο µία ερώτηση, η οποία
θα διευκόλυνε τις Υπηρεσίες οι οποίες επεξεργάζονται τα σχέδια
νόµου, να δουν ή και να ρωτάνε -και αυτό αναπτύσσει αντανα-
κλαστικά από την πλευρά των Βουλευτών- εάν υπάρχουν περι-
πτώσεις ανάπτυξης της διαφθοράς ή αν υπάρχει κίνδυνος
ανάπτυξης της διαφθοράς από τη συγκεκριµένη ρύθµιση που
προτείνει ο εκάστοτε Υπουργός. 

Έχει υπάρξει αντίστοιχο σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες και στο
πλαίσιο της εγρήγορσης της δηµιουργίας αντανακλαστικών από
την πλευρά και του πολιτικού κόσµου αλλά κυρίως των πολιτών
τέτοια θέµατα βοηθούν πολύ.

Βεβαίως, τα θέµατα των διαβουλεύσεων για τα ζητήµατα της
διαφάνειας νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι θα πρέπει, επίσης, να τα
συζητήσουµε εν εκτάσει, δηλαδή πώς θα µπορούσε να επεκταθεί
ή να οργανωθεί καλύτερα η διαβούλευση επί των προτάσεων
νόµου, επί των σχεδίων νόµου, ούτως ώστε, όσο µεγαλύτερη δια-
βούλευση υπάρχει, τόσο να µικραίνει το περιθώριο ανάπτυξης
της διαφθοράς.

Σας ευχαριστώ πολύ και συγγνώµη για τη µακρηγορία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Καρκατσούλη.
Ο κ. Καρκατσούλης, κύριε Υπουργέ, έχει γνώσεις µε διεθνή

αποδοχή και αναγνώριση. Μπορεί να σας φανεί χρήσιµος στις
σηµαντικές νοµοθετικές πρωτοβουλίες. Καλό είναι να συναντη-
θείτε.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΝΙΚΟΛΟΥΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Το

γνωρίζω, πράγµατι, κύριε Πρόεδρε. Συµφωνώ µαζί σας σε αυτά
που είπατε. Ευχαριστώ και εσάς και εκείνον.

Σας δηλώνω, κύριε Καρκατσούλη, ότι όλες οι προτάσεις σας
µε βρίσκουν απόλυτα σύµφωνο και µε αισιοδοξία προσβλέπω
στη βοήθειά σας, όταν θα γίνει. Διότι στις σκέψεις µας υπάρχει
αµέσως µετά τα δύο νοµοσχέδια που προανέφερα η κατάρτιση
ενός νοµοσχεδίου -«σκούπα», θα έλεγα-, ας µου επιτραπεί η έκ-
φραση-, που θα αφορά γενικότερα ζητήµατα διαφθοράς.

Σας οφείλω, κατ’ αρχάς, µία συγκεκριµένη απάντηση στο ερώ-
τηµα «αν ερευνώνται και περιπτώσεις διαφθοράς» -δωροδοκίας
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συγκεκριµένα- «από Έλληνες που έχουν εταιρείες στο εξωτε-
ρικό». Η απάντηση είναι κατηγορηµατική: «Ναι, ερευνώνται.». 

Τέλος, θα ήθελα να αναφερθώ σε ένα, κατά την άποψή µου,
ιδιαίτερα σηµαντικό ζήτηµα, που αφορά, βέβαια, πρακτικό
τρόπο, πρακτικά ζητήµατα αντιµετώπισης της διαφθοράς. 

Όπως είχα καθήκον, από τα πρώτα πράγµατα που µπόρεσα
να κάνω, ήταν να καλέσω όλους τους εκπροσώπους των Υπηρε-
σιών Εσωτερικού Ελέγχου που υπάρχουν σε όλα τα Υπουργεία,
µιας και αυτοί υπηρεσιακά υπάγονται στο νεοσύστατο Υπουρ-
γείο. Και όταν ήρθαν, η πρώτη ερώτηση που τους έκανα στη συ-
νάντησή µας ήταν αν έχουν τη δυνατότητα να ελέγξουν ιεραρ-
χικά προϊσταµένους τους. 

Με κοιτάξαν λες και ήρθα από τον Άρη. Μετά από κάποια χα-
µόγελα αµηχανίας ή ειρωνικά, µου εξήγησαν ότι δεν µπορούνε
ούτε να το διανοηθούν, διότι τις περισσότερες φορές -όχι µόνο
για λογούς ουσιαστικούς, που εύκολα µπορεί κανένας να φαν-
ταστεί, αλλά και για λόγους νοµοτυπικούς- δεν µπορούσαν ούτε
να διανοηθούν ότι θα ασκήσουν έλεγχο για περιπτώσεις διαφθο-
ράς προς τα πάνω της ιεραρχίας, για τον απλούστατον λόγο ότι
η εντολή ελέγχου θα δινόταν στη µία περίπτωση από τον Αρχηγό
της Αστυνοµίας, για παράδειγµα, ή από τον Γενικό Γραµµατέα
Υπουργείου ή από τον ίδιο τον Υπουργό.

Αυτό το πράγµα αντιλαµβάνεται καθένας πάρα πολύ εύκολα,
νοµίζω, ότι µετατρέπει όλους αυτούς τους µηχανισµούς σε χάρ-
τινους δράκους. Διότι, εάν η µόνη φιλοδοξία µας είναι να ελέγ-
χουµε τα χαµηλά κλιµάκια οποιασδήποτε διοικητικής Υπηρεσίας,
απλώς κυνηγάµε να πιάσουµε πολύ µικρά ψάρια, ενώ, όπως εί-
πατε και όπως και εγώ έχω πολλές φορές δηλώσει, ο στόχος µας
είναι η υψηλού επιπέδου διαφθορά. Εκεί υπογράφονται οι συµ-
βάσεις, οι προµήθειες οπλικών συστηµάτων και γενικώς εκεί κα-
ταρτίζονται οι µεγάλες συµβάσεις για δηµόσια έργα. Εκείνα
θέλουµε να στοχεύσουµε. 

Και επειδή δεν συνηθίζουµε στο Υπουργείο και δεν συνηθίζω
προσωπικά να παραµένω αδρανής ούτε να περιµένω νοµοθετι-
κές ρυθµίσεις, έχω τη χαρά να σας καταθέσω την πρώτη εγκύ-

κλιο-οδηγία που εξέδωσα µε αυτό το αντικείµενο και στην οποία
σηµειώνω –δεν θα αναφερθώ σε όλη την εγκύκλιο, διότι πάλι δεν
θέλω να παραβιάσω τον χρόνο τον οποίο έχω υποσχεθεί ότι θα
σέβοµαι πάντοτε- ότι ο έλεγχος για περιπτώσεις διαφθοράς απ’
αυτές τις εσωτερικές Υπηρεσίες Ελέγχου θα γίνεται και προς τα
κάτω αλλά και -κυρίως και πρωτίστως- προς τα πάνω στην ιεραρ-
χία, προς τους ιεραρχικά προϊστάµενους, του Υπουργού συµπε-
ριλαµβανοµένου.

Και ερωτάσθε: Έχει ποτέ διατυπωθεί τέτοια οδηγία τις δεκαε-
τίες που πέρασαν; Εγώ τουλάχιστον δεν τη γνωρίζω. Γίνεται για
πρώτη φορά. Άρα, λοιπόν, είναι εδώ η αλλαγή κ. Καρκατσούλη.
Και χαίροµαι και –αν θέλετε- είµαι και περήφανος γι’ αυτή την
Κυβέρνηση, που το αποφάσισε και το έκανε πράξη. Διότι στην
πράξη λειτουργούν όλα τα σχέδια. Σέβοµαι και τα προγράµµατα
και όλα. Αλλά στην πράξη πρέπει κανένας να λαµβάνει µέτρα. 

Καταθέτω, λοιπόν, και αυτή την εγκύκλιό µου. Και είµαι βέ-
βαιος ότι θα τη δείτε και ελπίζω να συµφωνήσετε ότι πράγµατι
κάτι αλλάζει σε αυτόν τον τοµέα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Επικρατείας κ. Παναγιώτης Νι-
κολούδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. Σας ευχαριστούµε, κύριε Καρκατσούλη, για τα
πολύ ενδιαφέροντα που αναφέρατε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.31’ λύεται η συνε-

δρίαση για τη Δευτέρα 29 Ιουνίου 2015 και ώρα 17.00’, µε αντι-
κείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζή-
τηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί.
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